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МИЛЕНА 
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Ваденето на кърлежи 
излиза златно
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Изкачването  
на Еверест 
като че ли 

беше в мой 
предишен живот

Цени. От 25 до 50 лева струва медицинска намеса
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ДОНА МИТЕВА

Въведена е такса „ва-
дене на кърлеж“ в спешния 
МЦ „Николай Чудотво-
рец“, алармира в социал-
ната мрежа по празници-
те майка, която показа 
и фискалния бон за услу-

гата. Тя написа още: 
„Въпреки че личният ни 
лекар има договор с тях 
за неотложна помощ, в 
случаите, когато не е на 
разположение, се наложи 
да заплатя 50 лв., за да 
извадят 2 кърлежа, заби-
ти в едното ми дете и 

25 лв. за един кърлеж на 
другото ми дете. Да не 
говорим, че имаше опаш-
ка от хора с кърлежи за 
вадене“.

Наша проверка уста-
нови, че в частни лечебни 
заведения в Бургас пък 
ваденето на кърлеж се 

таксува като преглед и 
струва 50 лева. Пита се 
обаче, ако кърлежите са 
повече от три и са се 
впили в един човек, дали 
това не е на далавера.

Сред коментарите в 
социалната мрежа, пос-
ледвали оплакването на 

гневната родителка, 
имаше и такива, които 
я съветват как сама да се 
научи да вади гадните 
кърлежи, както и укоря-
ващи цените за услугата.

От пресцентъра на 
лечебното заведение, част 
от УМБАЛ – Бургас, кой-

то запознахме със случая, 
препращайки касовите 
бележки, се ангажираха да 
проверят. Те помолиха 
майката да направи офи-
циално оплакване до ръ-
ководството на МЦ „Св. 
Николай Чудотворец“, в 
което да посочи имената 
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Цени. От 25 до 50 лв. струва медицинската намеса

Ваденето на кърлежи 

ЧЕРНОМОРСКИ ФАР

Коалицията „ГЕРБ – СДС“ 
регистрира листата си с кан-
дидати за народни представи-
тели във Втори многомандатен 
избирателен район – Бургас за 
предстоящите парламентар-
ни избори на 9 юни. 

Документите в Районната 
избирателна комисия внесоха 
областният координатор на 
ГЕРБ Иван Алексиев, Жечо 
Станков, който за пореден 
път е водач на листата, както 
и кандидатите за народни 
представители Галя Василева, 
Андрей Рунчев, Любен Дилов-
син и Емил Кючуков.

„В листата имаме както с 
познати имена, така и нови 
лица. Имаме представители 
на общините от област Бур-
гас. Излизаме на тези избори 
като първа политическа сила, 
с ясното съзнание, че наисти-
на нещо трябва да се промени 
в държавата. Единствените, 

които могат да направят 
тази промяна към по-добро, е 
коалиция „ГЕРБ – СДС“, заяви 
Иван Алексиев. 

Той подчерта, че за да се 
случат желаните промени, 
хората трябва да упражнят 
правото си на глас. 

„Необходимо е всеки един 
да осъзнае, че трябва да излезе 
и да гласува. Това е отговорност 
на всеки български гражданин. 
Предстоящите избори са из-
ключително важни, защото 
ще се гласува и за Европарламент 
– за силна стабилна Европа и 
силна и стабилна България“, 
каза още областният коорди-
натор.

Според енергийния експерт 
Жечо Станков заради сложна-
та политическа обстановка в 
страната през последните 
месеци хората са демотиви-
рани и объркани, затова рабо-
тата на политиците е да им 
докажат, че има смисъл да се 
гласува. 

„От многобройните срещи, 
които провеждам с хората, 
виждам, че те са объркани и 
демотивирани. От тук ната-
тък ни е необходима полити-
ческа отговорност, която 
трябва да бъде носена лично 
от политически фигури, за-
щото през последните три 
години политиката се изкриви. 
На моменти определени лица 
употребиха властта за лични 
цели – щяхме да бъдем изче-
гъртвани и какво ли още не. 
Радвам се, че зад гърба си имам 
силен екип, който е от поли-
тически ангажирани експерти“, 
заяви Станков.

По думите му, всички бур-
гаски народни представители, 
без значение от политическа-
та принадлежност, трябва да 
имат една-единствена кауза 
– Бургас и региона.

„От многобройните прове-
дени срещи с граждани виждам, 
че санирането продължава да 
бъде основна тема. И ако 

трябва да имаме някакъв сло-
ган, това е: „Край на резервите“. 
Не трябва да има резерви в 
списъка за саниране. Освен 30-
те блока в Бургас, които са 
одобрени, има още 200, които 
чакат. Проекти като обхода 
на „Меден рудник“, уличното 

осветление в кварталите, 
здравеопазването, новата 
детска болница, образование-
то, новият факултет по 
фармация… – все неща, които 
показват политическа отго-
ворност“, каза още водачът 
на листата.

Кандидатите за народни 
представители от ГЕРБ – СДС 
са категорични, че ще продъл-
жат да работят с всички 
кметове и общински съветни-
ци от областта, без значение 
от тяхната партийна при-
надлежност.

ЧЕРНОМОРСКИ ФАР

БСП регистрира в Ра-
йонната избирателна 
комисия (РИК) в Бургас 
листа от 25 имена за 
предстоящия извънреден 
парламентарен вот на 9 
юни. Водачът е инж. Петър 
Кънев. Той коментира, че 
листата е балансирана. 
Втори е Тодор Байчев, 
който е областен лидер 
на БСП в Бургас.

„По пътя към изборни-
те резултати БСП – Бур-
гас ще се движи в скорост-
ната лента, определено 
ще изпреварим. Друг е 
въпросът с колко и кого. 
Мобилизирали сме се на 
максимум“, увери област-
ният председател на БСП 
в морския град Тодор 
Байчев, втори в листата 
на коалицията.

При регистрацията в 
РИК присъстваха освен 

инж. Петър Кънев и Тодор 
Байчев, също и общински-
ят председател инж. 
Паруш Парушев, трети 
в листата, областният 
координатор инж. Живко 
Господинов, който заема 
двадесет и пето място, и 
Силвия Митова – на десе-
то място.

Сред останалите имена 
се открояват инженери, 
зам.-кметове, учители.

ЧЕРНОМОРСКИ ФАР

Коалиция „Продължаваме 
Промяната“ – „Демократич-
на България“ регистрира 
своята листа с кандидати за 
народни представители от 
Бургаски избирателен район.

Водач ще бъде академик 
Николай Денков. Доскорош-
ният министър-председател 
ще бъде подкрепен в усилия-
та си да спечели доверието 
на избирателите в региона 
от още впечатляващи кан-
дидатури.

Сред тях са Божидар Бо-

жанов, министър на елек-
тронното управление в ка-
бинета на Кирил Петков и 
Димитър Найденов. Двамата 
са представители на коали-
ционния партньор „Демокра-
тична България“.

Част от листата са Емил 
Соколов – областен коорди-
натор на „Продължаваме 
Промяната“ и Георги Перпе-
лиев – председател на общин-
ската структура на ПП в 
Бургас.

Калина Константинова, 
вицепремиер в кабинета 
„Петков“ също е един от 
знаковите кандидати в бур-

гаската листа.
От коалицията планират 

по време на кампанията по-
редица от срещи с хората в 
населените места от общи-
ните в областта.

Според Емил Соколов пре-
дизборните послания към 
хората ще бъдат изцяло 
обвързани с безспорните 
постижения по време на 
управлението на кабинета 
„Денков“, както и с ангажи-
ментите по всички важни 
приоритети, свързани с 
развитието на Бургаска 
област.

Познати имена повеждат ГЕРБ-СДС в Бургас за вота през юни

Трима бивши министри  
в листата на ПП-ДБ за Бургас

В БСП – мобилизирани,  
залагат на опита 

Коалицията ГЕРБ-СДС е под номер 22. За старта на кампанията в Бургас идва лидерът Бойко 
Борисов                         ФОТО: ПРЕСЦЕНТЪР 

БСП в Бургас ще окрие предизборната си кампания в петък от 18 часа на Часовника 
ФОТО: ПРЕСЦЕНТЪР БСП

ПП-ДБ откриват кампанията си днес в експоцентър „Флора“. Пристига и водачът на листата 
акад. Николай Денков                              ФОТО: ПРЕСЦЕНТЪР 
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на децата. „Трябва да се 
провери дали наистина 
медицински център „Ни-
колай Чудотворец“ има 
договор с нейния личен 
лекар. Ако се установи, 
че е така – ще й бъде въз-
становена сумата, защо-
то пациенти, чиито 
лични лекари имат такъв 
договор, не трябва да 
плащат“, уточниха те.

Основно в социалните 
мрежи майки се жалват, 
че има много кърлежи и в 
Бургас, докато в пореди-
цата почивни дни от 
Дезинфекционната стан-
ция казват, че няма по-
стъпили сигнали. 

Единствено една дама 
им е писала за поляните, 
които се намират зад 

„Кауфланд“ в квартал 
„Меден рудник“, но това 
наистина са поляни, а не 
част от парково прос-
транство или градини. 
Там детето ѝ е хванало 
три кърлежа. Въпреки 
това служителите от 
дезстанцията ще обра-
ботят пътеките, но 
това не е урбанизиран 
район.

„Няма как да обработ-
ваме целите поляни, но 
пътеките ще ги обрабо-
тим“, обясни Нели Бой-
чева, заместник-управител 
на Дезинфекционната 
станция. Тя е категорич-
на, че обработката на 
тревните площи за кър-
лежи се прави непрекъсна-
то, дори по празниците 

са имали дежурен екип.
„Преди празниците 

обработихме всички 
паркове, защото логично 
се очакваше най-много 
хора да има там. Пускаме 
и новия график за обра-
ботка, като започваме 
от градините в ЦГЧ, 
наред с това детските 
площадки и ограждения-
та за разхождане на ку-
чета. Следват компле-
к с и т е  и  с л е д  т о в а 
отново парковете. Об-
работката против кър-
лежи не е спирала. Графи-
кът, който пускаме, 
продължава до 11.06. 
Имаме и един екип, който 
реагира на сигнали. Наред 
с това си обработваме 
дворовете на детските 

градини и училищата.
Освен това за комари 

минаха и първите въз-
душни ларвицидни обра-
ботки“, обясни Бойчева. 

В ефира на „Здравей, 
България“ преди дни проф. 
Тодор Кантарджиев, 
епидемиолог и бивш ди-
ректор на Центъра по 
заразни и паразитни бо-
лести, даде няколко съве-
та как да се пазим от 
паразитите: „Избягвай-
те ходенето по тревата, 
репелентите са много 
полезни. Пръскайте дре-
хите на малките деца. 
По-големите хора могат 
да пръскат и по кожата. 
След разходка винаги 
проверявайте сгъвките 
на колената и ръцете“.
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излиза златно

Касовите бележки, снимани от майката, платила 75 лв. за 
изваждането на три кърлежа от двете ѝ деца, обиколиха  
социалната мрежа                 ФОТО: ФБ

ЧЕРНОМОРСКИ ФАР

„Възраждане“ регистри-
ра листа от 17 кандидати 
за народни представите-
ли от 2 МИР – Бургас за 
предстоящите парламен-
тарни избори. Докумен-
тите бяха внесени в РИК 
от Борис Аладжов, Звез-
делина Каравелова, Алек-
сандър Койчев и Виктория 
Върбанова. „Възраждане“ 
показва приемственост и 
запазва в основна степен 
кандидатите си от пре-
дходните избори. 

„Възраждане излиза за 
победа на всички избори и 
тези не правят изключение. 
С годините показахме 
последователност в дейст-

вията и политиките си; 
доказахме, че ние сме един-
ствените, които защи-
тават националния ин-
терес и не отстъпваме 
от позициите си“, комен-
тира вторият в листата 
Борис Аладжов. 

Водач в нея отново е 
заместник-председателят 
на Народното събрание и 
заместник-председател 
на „Възраждане“ Цончо 
Ганев. Втори е народният 
представител и председа-
тел на „Възраждане“ – 
Бургас Борис Аладжов. На 
трето място е председа-
телят на структурата 
в Несебър Звезделина Ка-
равелова, четвърти – за-
местник-председателят 

на Общинския съвет в 
Бургас Александър Койчев. 
В листата има предста-
вители на 10 от 11-те 
общини в областта, къде-
то „Възраждане“ има 
структури. В нея има 
икономисти, юрист, пе-
дагози и представители 
на частния бизнес. 

Очакваме да повишим 
резултата си от предход-
ните избори, посочиха 
кандидатите на „Възраж-
дане“ и призоваха хората 
да гласуват на предсто-
ящия вот за единствени-
те политици, които не 
влизат в срамни коалиции 
и не предават национал-
ните ни интереси. 

ЧЕРНОМОРСКИ ФАР

Движението за права и 
свободи в Бургас официал-
но регистрира кандидат-
ската си листа за народни 
представители в Район-
ната избирателна комисия 
във Втори многомандатен 
избирателен район.

Заедно с председателя 
на Областния съвет на 
ДПС Мехмед Хамид депо-
зирахме в РИК – Бургас 
листата на ДПС, която 
отново е съставена от 
силни личности, достойни 
и доказали се през години-
те.

Тръгваме със силен отбор 
кандидати за народни 
представители, които са 
представители на населе-
ните места в Бургаска 

област, решени да докажат 
силата на ДПС и да рабо-
тят за още по-добри из-
борни резултати.

Благодаря за доверието 
на почетния председател 
на ДПС д-р Ахмед Доган, 
на съпредседателите г-н 
Делян Пеевски и доц. д-р 
Джевдет Чакъров, на об-
ластното ръководство и 
на структурите да бъда 
отново водач на листата 
на ДПС-Бургас, която 
включва опитни парламен-
таристи, като Ешереф 
Ешереф и Фатме Рамадан, 
председателя на общин-
ската организация на ДПС 
в Сунгурларе и председател 
на Общински съвет Сун-
гурларе Ружди Хаджен, 
отдадените на работа в 
местните структури на 
партията Бейхан Муста-

фа, Сезгин Кадил, Алексан-
дър Делчев и Елван Атилла 
са само част от листата, 
с която ще участваме в 
изборите за 50-о Народно 
събрание.

Всички ние съзнаваме 
отговорността, която 
носим и изключително 
важното значение както 
на парламентарните из-
бори, така и на изборите 
за Европейски парламент 
на 9 юни 2024 г. За всички 
нас, кандидатите за депу-
тати и актива на ДПС в 
област Бургас, тези избо-
ри са от историческо 
значение, защото сме 
уверени, че по категоричен 
начин ще докажат незаме-
нимата роля на ДПС за 
развитието на България и 
за бъдещето на Европейския 
съюз.

ДПС тръгва със силен отбор 

„Възраждане“ – Бургас регистрира 
листата за парламентарните избори

ПП „Възраждане“ отново е с водач Цончо Ганев. Партията е с №12 в бюлетината      ФОТО: ПРЕСЦЕНТЪР 

Първите трима в листата на ДПС са досегашни депутати. Партията е с номер 28
ФОТО: ПРЕСЦЕНТЪР 



Все повече украинци искат 
4 ТЕМА НА БРОЯ 10 – 16 МАЙ 2024  I 

ГЕОРГИ РУСИНОВ

Все повече украинци с 
временна защита у нас 
искат да получат българско 
гражданство. В началото 
на войната с Русия много 
от тях намериха закрила 
у нас. В течение на време-
то едни заминаха за други 
европейски държави, но 
немалка част от тях ос-
танаха и се установиха у 
нас. Така две години по-
късно заявленията за по-
лучаване на гражданство 
растат, а причината е 
една – през март 2025-а 
изтича срокът на времен-
ната им закрила на тери-
торията на България. 
Какво следва след това, 
коментира пред „Черно-
морски фар“ адвокат 
Драгомир Ошавков, който 
работи с много украински 
бежанци.

„Най-вероятно с реше-
ние на Европейската ко-
мисия, ако продължава 
войната, на лицата извън 
Украйна ще бъде предос-
тавен хуманитарен ста-
тут. Това е също форма 
на закрила, но международ-
на. Разликата е, че не е 
обвързана със срок, каквато 
е временната. Все още 
обаче нямат право да искат 
такъв статут. Има мно-
го украински граждани, 
които се намират на те-
риторията на България 
като бежанци с временна 

закрила. Има огромно ко-
личество молби, подадени 
за получаване на българско 
гражданство. Всички тези 
лица трябва да докажат 
своя български произход, 
т.е. трябва да имат офи-
циални документи, показ-
вайки, че са наследници на 
таврийски и бесарабски 
българи. Трябва да отбе-
лежим, че държавната 
администрация, която се 
занимава с тази тема, е 
различна. По въпроса с 
временната закрила и ху-
манитарния статут е 
Държавната агенция за 
убежище и бежанците. По 
въпроса за българското 
гражданство отговаря 
Министерство на право-
съдието, Дирекция „Бъл-
гарско гражданство“, 
обясни юристът.

А че броят на желаещи-
те да получат българско 
гражданство украинци 
расте, говорят следните 
цифри, които Ошавков 
посочи. През 2020-а молби 
за гражданство по произ-
ход са подали 1886, през 
2021-ва скачат на 3133, през 
2022-ра – 4508, през 2023-та 
– 3141. Т.е. за последните 
4 години близо 13  000 са 
пожелали да станат офи-
циално български граждани.

„Минава се през една 
дълга процедура, която 
много често отнема 2-3 
години. Тя е свързана с 
превод и легализация на 
документите (б.а. виж в 
карето), доказващи техния 
произход, като най-често 
това е акт за раждане, от 
който е видно, че някой 
от близките роднини 
низходящи (баща, майка, 
дядо, баба) имат български 
произход. Тези документи 
се превеждат и легализират 
и се представят заедно с 
удостоверение за липса на 
съдимост, удостоверение, 
че срещу лицето няма 
образувано досъдебно 
производство от общ 
характер на територията 
на страната. Прави се 
проверка и от ДАНС“, 
поясни адвокатът.

Опити за фалшиви 
връзки с България

Разбира се, зад някои от 
опитите да се придобие 
българско гражданство 
стоят и хора, които нямат 
никакви родствени връзки 
със страната ни, но това 
не им пречи да представят 
фалшиви такива. 

„В Министерството на 
правосъдието отчитат 
немалък брой фалшиви 
документи, с които чуж-
ди граждани се опитват 
да вземат български пас-
порти. Това е може би и 
една от причините за за-
бавянето на цялата про-
цедура. Има и съвет, който 
възлага допълнителни 
проверки, за да не се допус-
ка предоставяне на граж-
данство с неистински 
документи. Изпращат се 
искания и към консулства-
та в чужбина“, коментира 
Ошавков.

Той припомни и сканда-
ла с продажбата на паспор-
ти на северномакедонски 
граждани

„Така наречените удос-
товерения за българско 
гражданство преди години 
бяха издавани от една 
Агенция за българите в 
чужбина, която тогава 
беше под ръководството 
на едно лице от ВМРО, 
което после бе арестувано 
покрай скандала с паспор-
тите. На практика, без да 

Проблем. Временната им закрила изтича след една година

„
Ако войната 
продължава и 
през 2025 
най-вероятно 
ЕК ще им 
предостави 
хуманитарен 
статут

адв. Драгомир 
Ошавков

ФОТО: ГЕОРГИ РУСИНОВ

 ПОКАНА

УС на ЗК „Бата“, с. Бата, общ. Поморие, на осно-
вание чл. 27, ал. 1, т. 1 от Устава на ЗК „Бата“ и 
решение на УС на кооперацията от 28 април 2024 
г., свиква редовно годишно отчетно общо събрание, 
което ще се проведе на 18 май 2024 г. (събота) от 
8, 30 (9, 30) часа в залата на кооперацията – с. 
Бата, ул. „Ив. Вазов” № 22, ет. 2. 

Дневен ред:
1. Избор председател на ОС, протоколист и 

преброители на гласове.
Докладва: председател ЗК „Бата“.

2. Приемане и освобождаване на член-коопе-
ратори.

Докладва: председател ЗК „Бата“.
3. Отчетен доклад за дейността на УС на ЗК „Бата“ 

през периода 21.05.2023 г. – 18.05.2024 г.
Докладва: председател ЗК „Бата“. 

4. Приемане годишния финансов отчет на ЗК „Бата“ 
и одиторския доклад за извършената проверка и за-
верка на годишния финансов отчет за 2023 г. 

Докладват: гл. счетоводител на ЗК „Бата”; 
независим одитор.

5. Отчетен доклад за дейността на КС на ЗК „Бата“ 
през периода 21.05.2023 г. – 18.05.2024 г.

 Докладва: председател КС.
6. Определяне на финансовия бюджет за КС през 

следващия отчетен период от 1 година.
 Докладва: К. Николов – член на УС.

7. Определяне на фондове „Инвестиции” и 
„Резервен”.

 Докладва: Кр. Колев – член на УС.
8. Избор на одитор за заверка на годишния 

финансов отчет. 
 Докладва: Кр. Колев – член на УС.

9. Вземане на решение за определяне стойност-
та на наем земя за дка през 2024 г.

Докладва: К. Николов – член на УС.
10. Вземане на решения за упълномощаване на 

председателя и УС на ЗК „Бата”, относно кредити 
с Банки, ДФ “Земеделие“, Разплащателни агенции, 
юридически и физически лица, закупуване и нае-
мане земеделска земя в землищата на с. Бата и с. 
Белодол, от юридически лица, физически лица, 
кандидатстване по програми за развитие на сел-
ските райони и закупуване и продажба на недви-

жимо имущество, за следващия отчетен период от 
1 година.

Докладва: Кр. Колев – член на УС.
11. Определяне цени за продажба на недвижимо 

имущество, в т. ч. сгради и прилежащата им земя 
и определяне максимални цени за закупуване на 
земеделска земя, за следващия отчетен период от 
1 година.

 Докладва: председател ЗК „Бата“.

За живеещите в гр. Бургас и гр. Поморие ще 
бъде осигурен транспорт в двете посоки. Автобу-
сите ще тръгнат от:

- за гр. Бургас - 8,30 часа - от спортна зала 
„Бойчо Брънзов”, ж. к. „Зорница”;

- за гр. Поморие - 9,00 часа - от автогара (Квар-
тала).

При липса на кворум в 8, 30 часа, събранието 
ще се проведе един час по-късно (9, 30 часа), 
независимо от броя на присъстващите член - коо-
ператори, съгласно чл. 28, ал. 2 от Устава на ЗК 
„Бата“ на същото място , при същия дневен ред.

Управителен съвет на ЗК “Бата“

ОБЯВА

На основание чл.4 ал.2 от Наредбата за условията и реда за 
извършване на оценка на въздействието върху околната среда, се 
уведомяват всички заинтересовани лица относно инвестиционно-
то предложение: 

Промяна по време на строителство по чл.154 от ЗУТ на ЖИ-
ЛИЩНА  СГРАДА в  ПИ 2894  кв.225   гр. Поморие.

Възложител на проекта е  Дора Иванова Лепчева

www.faragency.bg
Следете новините в развитие и на 

мобилната версия, достъпна за всички
смартустройства

За реклама: 056 825 435, 0878 424 698

От февруари 2022 украински бежанци пристигат в Бургас    ФОТО: ЧФ, АРХИВ

Една част от тях все още са в хотелите по морето    ФОТО: ЧФ, АРХИВ

Заради руската агресия множество украинци напуснаха страната си              ФОТО: ИНТЕРНЕТ
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българско гражданство

са налице необходимите 
документи, е продавал 
такива удостоверения, че 
лицето е български граж-
данин. Затова тази опция 
отпадна и сега всеки укра-
ински гражданин, или 
гражданин на друга държа-
ва, който твърди, че е от 
български произход, следва 
да го докаже с официални 
документи“, каза юристът.

За един от необходими-
те документи, а именно 
заявление, че молителите 
нямат извършени престъ-
пления на територията 
на страната, бургаското 
следствие е получило 2815 
молби за изминалата 2023-
а. Уточнява се, че не всич-
ки може да са от украински 
граждани. 

На кръстопът

Едно е сигурно. Ако през 
март 2025-а войната в 
Украйна не е приключила, 
то украинците с временна 
закрила най-вероятно ще 
получат хуманитарен 
статут. 

„Така те ще получат 
право да останат на те-
риторията на европейски-
те държави на това осно-
вание. То най-вероятно ще 
е точно хуманитарен 
статут. Към настоящия 
момент повечето от бе-
жанците, които идват от 
Близкия изток – Сирия, 
Ирак, Афганистан получа-
ват такъв статут. Про-
цедурата е по-различна 
там, по-дълга е, минава се 

през интервю. Всеки един 
от тях трябва да докаже 
своята бежанска история“, 
уточни адвокат Ошавков.

За украинците той 
подозира, че предоставя-
нето на хуманитарен 
статут ще е само на ос-
нование, че лицето към 
настоящия момент има 
временна закрила в България. 

Ако се стигне до мир, 
бежанците ще трябва да 
се завърнат в родна Украй-
на, тъй като временната 
закрила ще е изтекла и 
няма да има повод за уве-
личаването на срока ѝ. И 
така като изглежда, полу-
чаването на гражданство 
е един бавен процес, то 
доста от тези с български 
корени са се задействали 
за получаването му навре-
ме. Бургаският юрист 
казва, че тогава има други 
варианти за тези, които 
все пак ще пожелаят да 
останат в България. 

„Тогава за тях остава 
някоя от многобройните 
възможности за чужденците 
у нас – търговско предста-
вителство, закупуване на 
недвижим имот на стойност 
над 600 000 лева, инвести-
ции в определени райони, 
разкриване на работни 
места. Основанията са 
прекалено много, за да ги 
изброя всички. Този начин 
за оставане на територия-
та на България е свързан с 
доказване на някакви до-
пълнителни условия. Про-
цедурата тук минава не 
през Закона за убежището 

и бежанците, а през сектор 
„Миграция“ към МВР“, 
посочи той и добави:

„Аз лично не виждам 
нищо лошо млади хора, 
добре образовани, които 
са исторически близки до 
нас като народ, с желание 
да работят и живеят в 
България, да останат тук. 
Техният брой постоянно 
се увеличава, аз получавам 
постоянно такива запит-
вания да намерят легален 
начин да останат у нас“. 

Фактът, че от начало-
то на руската агресия през 
2022-ра заявленията за 
българско гражданство 
растат означава, че много 
украинци с български род-
нини в родословието си 
поглеждат към България 
като към своя родина. Тъй 
като военните действия 
засягат и много руски 
граждани, противници на 
режима на Путин, немалка 
част от тях също търсят 
закрила в България. Съдеб-
ната практика обаче по-
казва, че масово такава не 
получават. За тях остава 
някоя от горепосочените 
възможности.

„Черноморски фар“ из-
прати официално запит-
ване до Министерство на 
правосъдието и за броя 
подадени заявления от 
страните Северна Маке-
дония, Сърбия, Унгария, 
Молдова, Албания, където 
също има български общ-
ности. Какво показват 
тези данни, четете в 
следващите броеве. 

Както стана ясно в темата 
на „Черноморски фар“ (б.а. 
виж основния текст), 
процесът по получаване на 
гражданство за чужденци с 
български корени е доста 
тромав и изисква един 
огромен обем от документи 
и процедури, които трябва 
да се извършат. По-долу ще 
поместим всичко необходи-
мо, с уточнение, че това е 
само за чужди граждани с 
доказано българско родосло-
вие. 
Ето и списъка:
1. Молба по образец съгласно 
Приложение №1 към Наредба 
№1от 19 февруари 1999 г. за 
прилагане на глава пета от 
Закона за българското 
гражданство (Наредба №1).
Молбата се подава лично в 
Министерството на 
правосъдието или в диплома-
тическото или консулското 
представителство в 
чужбина и трябва да бъде 
написана на български език. 
При подаването на молбата 
се провежда интервю по 
утвърден въпросник от 
министъра на правосъдие-
то.
2. Документи, доказващи 
наличието на правно 
основание по чл. 15 от Закона 
за българското граждан-
ство:
2.1. Лицата по чл. 15, ал. 1, т. 
1 от Закона за българското 
гражданство представят 
официални документи, 
издадени от български или 
чуждестранни органи, с 
които молителят удостове-
рява, че има родствена 
връзка с поне едно лице – не-
гов възходящ до трета 
степен включително, което 
е от български произход. 
Документите трябва да 
съдържат информация за 
имената на възходящия и 
родствената му връзка с 
молителя;
2.2. Лицата по чл. 15, ал. 1, т. 
2 от Закона за българското 
гражданство представят 
официален препис от влязло 
в сила решение за допускане 
на пълно осиновяване и 
официален документ, че 
осиновителят е български 
гражданин;
2.3. Лицата по чл. 15, ал. 1, т. 
3 от Закона за българското 
гражданство представят 
официален документ, 
издаден от съответната 
община или от Министер-
ство на правосъдието, че 
единият родител е българ-
ски гражданин или е починал 
като български гражданин.
3. Препис от акт за раждане 
или дубликат на удостове-
рение за раждане, издаден от 
съответния български или 
чуждестранен компетентен 
орган.
4. Свидетелство за съди-
мост от страната, чийто 
гражданин е молителят. Ако 
той пребивава постоянно 
или дългосрочно в Република 

България или в трета 
държава, представя 
свидетелство за съдимост и 
от местните компетентни 
органи, като за свидетел-
ство за съдимост, издадено 
от държава-членка на 
Европейския съюз за лице, 
гражданин на друга държава-
членка, се изисква заверка по 
съответния ред (заверка с 
„Апостил“).
В свидетелството за 
съдимост се посочва, че се 
издава за целите на 
производството по 
българското гражданство. 
5. Документ от прокурату-
рата, че срещу молителя 
няма образувано наказател-
но производство за умишле-
но престъпление от общ 
характер, ако лицето 
пребивава постоянно или 
дългосрочно в Република 
България.
6. Медицински документ, 
издаден от лекарска 
консултативна комисия 
(ЛКК) на лечебното заведе-
ние, обслужващо лицето по 
местоживеене, удостоверя-
ващ, че лицето не страда от 
остри заразни и инфекциозни 
заболявания по чл. 61, ал. 1 от 
Закона за здравето, психични 
заболявания по чл. 146, ал. 1, 
т. 1 и 2 от Закона за 
здравето. При липса на ЛКК 
документът се издава от 
общоболничната ЛКК на 
съответната болница. Този 
документ се издава от 
съответните чуждестран-
ни органи, ако молителят 
живее в чужбина, като се 
изисква заверка по съответ-
ния ред (заверка с „Апостил“).
7. Декларации по образец 
съгласно приложения №4 и 
№4а към Наредба №1.
8. Официален документ, 
удостоверяващ промяната 
на имената, ако има такава, 
както и официален доку-
мент за идентичност на 
лице с различни имена.
В случай че промяната на 
имената е извършена 
поради сключен граждански 
брак на територията на 
Република България не се 
изисква представяне на 
документа. Дирекция 
„Българско гражданство“ 
извършва служебна проверка 
в Национална база данни „На-
селение“, поддържана от 
Министерството на 
регионалното развитие и 
благоустройството.
9. Автобиография.
10. Актуална фотоснимка 
паспортен формат – 1 брой.
11. Фотокопие на документ, 
удостоверяващ самоличнос-
тта на молителя.
12. Вносна бележка за 
платена държавна такса в 
размер на 30 лв.; за учащите 
се до 26 г. възраст – 10 лв. 
при представяне на Уверение 
от висше училище. Сумата 
се внася по сметка на 
Министерство на правосъ-
дието, БНБ – ЦУ, IBAN - BG09 

BNBG 9661 3000 1737 01, BIC: 
BNBG BGSD.
Документите, представени 
от заинтересуваните лица, 
в зависимост от чуждата 
държава, от която произ-
хождат, трябва да отгова-
рят на изискванията на 
съответните разпоредби на 
двустранните международ-
ни договори или на Конвенци-
ята за премахване на 
изискването за легализация 
на чуждестранните 
публични актове, съставена 
в Хага на 5 октомври 1961 г., 
по които Република България 
е страна, или на Правилника 
за легализациите, заверките 
и преводите на документи и 
други книжа, както и да 
бъдат снабдени с преводи на 
български език, които се 
извършват и заверяват по 
предвидения от Правилника 
ред. Изискванията не се 
прилагат в случаите, когато 
се представят:
– Извлечения от актове за 
гражданско състояние, 
свързани с раждане, брак или 
смърт, издадени в съответ-
ствие с Конвенцията за 
издаване на многоезични 
извлечения от актове за 
гражданско състояние, 
подписана на 8 септември 
1976 г. във Виена;
– Официални документи, 
издадени от държава – член-
ка на Европейския съюз, 
съгласно Регламент (ЕС) 
2016/1191 на Европейския 
парламент и на Съвета от 6 
юли 2016 г. за насърчаване на 
свободното движение на 
гражданите чрез опростява-
не на изискванията за 
представяне на някои 
официални документи в 
Европейския съюз и за 
изменение на Регламент (ЕС) 
№ 1024/2012 (OB, L 200/1 от 
26 юли 2016 г.), с изключение 
на изискването за предста-
вяне на превод на български 
език за документи, издадени 
на официалния език на държа-
вата членка, която ги 
издава.
Свидетелства за съдимост, 
издадени от държава-членка 
на Европейския съюз на нейни 
граждани, съгласно разпоред-
бите на Регламент (ЕС) 
2016/1191 на Европейския 
парламент и на Съвета от 6 
юли 2016 г., не следва да 
бъдат легализирани. 
Свидетелства за съдимост, 
издадени от държава-членка 
на Европейския съюз за лица, 
граждани на друга държава-
членка, е необходимо да 
бъдат легализирани по 
съответния ред.
Медицински документи, 
включително и издадените в 
държави-членки на Европей-
ския съюз, следва да бъдат 
легализирани по съответния 
ред, тъй като тези докумен-
ти не попадат в обхвата на 
Регламент (ЕС) 2016/1191 на 
Европейския парламент и на 
Съвета от 6 юли 2016 г.

Какви документи са необходими 
на чужденците с родни корени

Министерството на правосъдието се занимава с въпросите за българското гражданство
ФОТО: ИНТЕРНЕТ

Украински 
бежанци 

многократно 
протестираха 

срещу войната 
и режима на 

Путин
ФОТО: ЧФ, АРХИВ
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Историята на село Топо-
лица от неговото създаване 
до наши дни е обект на изслед-
ване от страна на участни-
ците в проекта „Моят роден 
край в семейните спомени“, 
който се осъществява съв-
местно между СУ „Христо 
Ботев“, гр. Айтос и Регионален 
исторически музей – Бургас. 
Той включва провеждане по-
редица от занятия с ученици 
и извършване на събирателска 
работа за селектиране на 
информация и снимки, свърза-
ни с историята на община 
Айтос. 

Със задачата да събере въз-
можно най-много данни за 
населеното място, се е заела 
единадесетокласничката 
Михаела Николова. Тя е доку-
ментирала произхода на името, 
записала е кои са първите за-
селници, направила е разбор на 
развитието на търговията, 
занаятите, културния живот 

и образованието. В реферата, 
който е подготвила, е обърна-
ла внимание на традициите, 
на обичаите и на участието 
на местните жители в нацио-
нално-освободителни войни. 
Материалите ѝ са богато 
илюстровани със снимков 
материал, направен по време 
на проведените в рамките на 
проекта посещения на селото. 
Данните разказват за поми-
нъка на местните хора, свър-
зан предимно със земеделие, за 
развитието на туризъм в 
днешно време, за природните 
богатства, за културните, 
исторически и природни забе-
лежителности в района на 
селото.

Предлагаме Ви кратко ре-
зюме от нейното обширно 
изследване по темата.

Село Тополица се намира в 
Източна Стара планина, като 
най-близките администра-
тивни центрове са гр. Айтос 
и гр. Карнобат. На изток 
граничи със селата Карагеор-
гиево и Поляново, на юг с. 

Черноград, на запад с. Ракли-
ново, а на север със Стара 
планина. Над Тополица се на-
мира Острица – най-високият 
връх в околността с 666 м 
надморско равнище, а самото 
населено място е разположено 
на 200 м надморска височина. 
От двете страни на селото 
тече вода от „Кайнака“ и 
„Бежбунар“, а в центъра вода-
та е включена в свободно те-
чащите чешми. Разположение-
то на селото оказва влияние 
върху поминъка на жителите, 
а близостта до градовете 
позволява на по-младите да 
работят извън него. 

Името на населеното мяс-
то се определя от намираща-
та се в близост гора от топо-
ли. По време на робството 
селото е било наречено Кавак 
махле и е било заселено с турски 
семейства. Впоследствие хо-
рата започват да изкореняват 
дърветата от местността 
Корията, за да имат собстве-
на обработваема земя, с която 
да изкарват прехраната си. 

Първите заселници са прис-
тигнали по време на турското 
робство. Те са дошли от Ловеч, 
Пещера и Смолянски окръг, но 
най-голям принос има село 
Горноселци (в миналото Юбри-
ерен). В началото на 19 в. из-
точнородопското село се 
оформя като един от главни-
те въглищарски центрове в 
Одрин. Там са се обучавали 
майстори-въглищари, които 
пътували в различни посоки в 
Османската империя – едни 
към Цариград и Черноморско-
то крайбрежие, втори към 
Казанлък или Варна, а трети 
работили в Мала Азия.

След влошаването на ико-
номическите условия, в края 
на 18. век, жителите на село-
то са започнали да се преселват. 
Първата група напуснала 
около 1855 г. и се установила 
в близост до град Лапса, къде-
то основали село Урумча. През 
1873 г. са се преместили още 
около 40-50 семейства в посо-
ка Мала Азия. Там възникнало 
второто село Чатал тепе. 
Тридесет години по-късно, от 
двете села са се отделили 13 
семейства, които закупили 
чифлик на брега на Мраморно 
море, създавайки третото 
село, което нарекли Ново  
село.

Главният поминък в насе-
леното място още от стари 
времена са били земеделието 
и животновъдството. По-
строени са четири воденици, 
а водата е била докарана от 
водоизточниците на селото 
– „Кайнака“ и „Бежбунар“. За 
да достигне бежбунарската 

вода до жителите, бил изкопан 
дълбок канал. Вместо тръби, 
каналът е направен с каменни 
плочи, а стопаните, които 
имали ниви по пътя на канала, 
оставяли отвори с кюнци, за 
да използват водата за поли-
ване. 

До 1950 г. в селото е имало 
три кръчми, а малко след това 
се е открила и сладкарница, 
която се е намирала в част от 
къщата на Георги Касаиванов. 
Той и двамата му съдружници 
– Панайот Димитров Джиби-
ров и Петър Тодоров са от-
крили магазин в Бургас. Трима-
та са обикаляли из селата и са 
прекупували зърно, което 
после са продавали в града. 

След 50-те години се по-
строява търговска сграда с 
магазин за промишлени и 
хранителни стоки, както и 
ресторант и друга сладкарни-
ца. Днес магазинът за промиш-
лени стоки е закрит, но са 
отворени тринадесет смесе-
ни частни магазина, които 
задоволяват нуждите на хо-
рата. 

При установяването си в 
Кавак махле, жителите на 
селото събират децата си в 
къщата на Карачомаков, къ-
дето е било първото училище. 
По-късно започват да събират 
пари, за да се построи училище 
и черква в населеното място. 
Благодарение на събраните 
средства и доброволния труд, 
двете са построени в една 
сграда. Черквата е била на два 
етажа, с място за сядане край 
стените, а в самото помеще-
ние е имало много икони. 
Първият отец в светия храм 
е бил Коприлата, който е 
поддържал вярата на хората. 
В първото училище „Светли-
на“ е бил избран за учител 
Панайот Николов Зехирев, 
който е родом от село Ичера, 
Котелско. 

През 1927 г. е било основано 
първото читалище в село 
Тополица, чието помещение е 
било до кръчмата на един от 
местните жители. Пръв ръ-
ководител е бил Ангел Георги-
ев Шерлетов. Той, заедно със 
свои съселяни, са изнасяли 
пиеси, събирали са средства за 
закупуване на литература и 
радиоапарат. Получавали са 
пари и от Коледуване и Лаза-
руване. Всеки е носил собстве-
норъчно направен стол, за да 
ходи в читалището и да слуша 
радио.

Участие в национално-
освободителни войни

Много мъже от селото са 
участвали във войните от 
1912 до 1918 г. В тяхна чест в 
Тополица са издигнали памет-
ник.

1. Иван Славов Мургов, убит 
на 12.07.1913 г. в Цариброд

2. Атанас Димитров Кара-
гьозов, убит на 20.08.1916 г. в 
Боюк таш

3. Димитър Янев Сталев, 
убит на 03.05.1918 г. в Нова 
Загора

4. Димитър Иванов Шерле-
тов, убит на 09.10.1918 г. 

5. Димитър Георгиев Тодо-
ров, убит на 02.11.1919 г. в 
Сърбия

6. Димо Димитров Русев, 
убит на 16.06.1913 г. в Кукуш

7. Иван Ангелов Налбантов, 
убит на 10.06.1912 г. в Чатал-
джа

8. Георги Вълчев Георгиев, 
убит на 09.02.1918 г. в Скопие

9. Зафир Тенев, убит на 
01.10.1918 г. в Кафадарци

10.  Манол Димитров Мано-
лов, убит на 27.10.1915 г. в 
болница

11.  Маню Иванов Златев, 
убит през 1912 г. в Чаталджа

12.  Георги Иванов Даскарев, 
убит в Сърбия

13.  Павел Георгиев Иванов, 
убит на 05.09.1944 г. в Сърбия

14. Димитър Манолов Хри-
стов, убит на 25.04.1945 г. в 
Унгария

15. Тодор Иванов Стоянов, 
убит на 24.04.1945 г. в Сърбия

Макар първоначално селото 
да е било турска махала, то 
постепенно започва да се на-
селява с все повече българи, 
които желаели да се върнат на 
териториите, населявани 
някога от техните предци. По 
време на турското робство, 
те не стояли безучастно и с 
помощта на някои изявени 
личности, спомогнали за раз-
витието на културния живот 
и образованието, изграждайки 
училище, читалище и детска 
градина. 

Към настоящия момент 
в село Тополица живеят 
около 900 души. Преобладават 
жителите с мюсюлмански 
произход, след тях се нареж-
дат тези с български произ-
ход. Малко на брой хора са с 
неопределен етнически 
произход. 

Урок по история. Събрала е данни за Тополица – селото с чешмите и хубавите гледки към Стара планина

Айтоска ученичка проучва  
историята на известно село

Михаела Нико-
лова е събрала 

най-интересни-
те подробнос-

ти за село Топо-
лица в своето 

изследване, 
посветено на 

населеното 
място

От двете 
страни на 
селото тече 
вода от 
„Кайнака“ и 
„Бежбунар“, 
а в центъра 
водата е 
включена 
в свободно 
течащите 
чешми

Роса Александрова е горда с произвежданите от нея зеленчукови 
разсади. Главният поминък в населеното място още от стари 
времена са били земеделието

Кмет на Тополица сега е Юри Миляков

Хълмовете над Тополица са едно от любимите места за летене 
на парапланеристите от Бургас и региона

Чешмата, построена от „Бялото братство“



На 7 май кметът Васил 
Едрев покани на среща 
баскетболния отбор на 

момичетата до 19 години на 
БК „Вихър“ – Айтос и треньо-
ра Дечо Коешинов по повод 
историческия успех на тима 
в Първа дивизия.

Градоначалникът ги по-
срещна с благодарност и 
поздрави за първата в исто-
рията на клуба победа. „Кла-
сирането на отбора във фи-
н а л н а т а  ч е т в о р к а  и 
почетното второ място е 
изключително спортно по-
стижение не само за „Вихър“, 
но и за Айтос. Благодаря Ви, 
че достойно защитихте 
името на родния град. Че се 
борихте за победата с много 
спортен хъс, въпреки възрас-
товото преимущество на 
състезателите от остана-
лите отбори“, заяви кметът.

Като личност, най-тясно 
свързана с айтоския баскетбол, 
Дечо Коешинов призна, че в 
67-годишната история на 
този спорт Айтос никога не 
е имал Републиканска купа и 
вицешампионска титла при 
девойките. „Второто място 
в Първа дивизия е революцио-
нен пробив за момчетата до 
19 г. Тук сме със сребърната 
купа, за да благодарим на Об-
щина Айтос за това, което 
прави нас и за баскетбола. 
Осем от момичетата са в 
отбора от възстановяването 
на БК „Вихър“ през 2017 г. 
Тогава дадохме ново начало, 
днес имаме страхотна спорт-
на зала за тренировки и със-
тезания, и много деца в нея“, 
заяви още баскетболната 
легенда.

Кметът благодари на Кое-
шинов не само за големия успех, 

но и за възраждането на клуба 
и баскетболната игра в Айтос, 
и напомни на момичетата, че 
имат привилегията техен 
треньор да е спортен специа-
лист, чието име е записано в 
златните страници на бъл-
гарската баскетболна история. 
Специална благодарност по-
лучи и най-малката състеза-
телка в отбора, 12-годишна-
та Гайе Гюнеева, която под 
коша мери сили с много по-
големи от нея момичета от 
противниковите отбори.

Младите баскетболни на-
дежди Биляна, Виктория, 
Гергана, Гюлсум, Даяна, Елеана, 
Емилия, Жулиана, Николина, 
Светослава, Стела, Стефани, 
Траяна, Хатче, Гайе бяха мо-
тивирани да разкажат на 
кмета повече за себе си, за 
годините в залата, за колек-
тивния дух и за желанието си 
следващия път да донесат в 
Айтос шампионската купа. 
Те благодариха на градоначал-
ника за личната подкрепа 
като безспорен принос за ус-
пеха и го изненадаха с подаръ-
ци – сребърен медал и баскет-
болна топка с подписите на 
всички състезателки. Той им 

върна жеста с грамота „За 
отлично представяне в Пър-
ва дивизия“.

И зам.-кметът Калоян 
Калоянов поздрави момиче-
тата за големия успех и при-
зна, че е тренирал много 
спортове, за съжаление – не и 
баскетбол. „Вярвам, че с Ва-
шите усилия и победи, бас-
кетболът много скоро ще си 
върне първенството на любим 
спорт за младите хора в об-
щина Айтос“, каза още Кало-
янов.

Стана ясно, че в отбора се 
състезават и момичета, кои-
то предпочитат Айтос пред 
родния Бургас. Тимът особено 
разчита на 15-годишната 
бургазлийка Елеана Аладжова, 
която тренира баскетбол и в 
„Черноморец“ – Бургас, и във 
„Вихър“ – Айтос. Почти всеки 
ден пътува, за да е със своите 
съотборнички в спортна зала 
„Аетос“. „Тук треньорът и 
момичетата ме приеха много 
добре, имам много приятели. 
За мен е огромна чест и ис-
тинско удоволствие да бъда 
част от „Вихър“, каза за НП 
бургазлийката.

НП
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Отборът на момичетата благодари на кмета с вицешампионски медал

Историческа победа 
за айтоския баскетбол

След близо три 
десетилетия 
баскетболна-

та школа на 
Айтос отново 

доказа класа-
та си

Баскетболистите донесоха победната купа
Кметът с благодарност към Дечо Коешинов за възраждането 
на баскетболната игра в Айтос

Най-малката в 
отбора – 12-го-
дишната Гайе 
Гюнеева

Момичетата в 
откровен раз-
говор с кмета
ФОТО: НП
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Зарадваха много семейства преди Великден

Млади доброволци в кампанията 
на БЧК – Айтос

В периода от 15 до 26 
април 2024 г. добро-
волци от БМЧК-Ай-

тос се отличиха с анга-
жираност и солидарност, 
присъединявайки се към 
инициативата на БЧК за 
раздаване на хранителни 
пакети за нуждаещи се 
преди Великден. Органи-
зирани в групи по двама и 
трима, те енергично 
подпомогнаха добровол-
ците на БЧК-Айтос в 
подготвянето и разпре-
делението на хранителни 
пакети. 

За ангажимента си 
младите червенокръстци 
отделяха минимум по 2 
часа на ден. За две седмици 
ентусиастите положиха 
общо 22 часа доброволен 
труд, а тяхната посве-

теност и упоритост 
съществено допринесоха 
за успеха на кампанията. 

И най-вече – за радостта 
на много семейства преди 
празника. 

Изключителен принос 
за успеха на кампанията 
имат и доброволците от 

БЧК – Айтос Соня Косто-
ва и Данка Янова, които 
бяха в отлично сътруд-

ничество и в синхрон с 
младите си последователи.

НП

Първото от поредицата 
обучения, предвидени по 
проект „Предоставяне на 
услуги за по-добро бъдеще 
на децата в община Айтос“ 
имаше за цел изграждане на 
капацитет за създаване и 
развитие на услуги за ран-
но детско развитие, насо-
чени към деца и семейства 
от уязвими групи и общ-
ности на територията на 
общината.

Участници в обучението 
бяха членовете на мулти-
дисциплинарния екип, 
създаден по проекта – пси-
холог, логопед, социален 
работник, социален педагог, 
акушерка, както и екипът 
за управление на проекта. 
Като обучители бяха ан-
гажирани експерти от  
Общностния център за 
подкрепа на деца и семейства 
в община Хасково с дълго-
годишен опит в областта 
на ранната детска интер-
венция, семейното консул-
тиране и подкрепа.

Основни теми в обуче-
нието бяха: концепцията 
за интегрирана грижа за 
ранно детско развитие, 
рамката от услуги в под-
крепа на ранното детско 
развитие и уникалните 
аспекти на интегрираната 
грижа за ранно детско 
развитие в местния кон-
текст на община Айтос. 
Детайлната информация 
за възможните подходи, 
инструменти и добри 
практики при предоста-
вянето на услуги за деца 
от раждането до тяхното 

интегриране в училищно-
то образование бе комби-
нирана с примери и диску-
сии по конкретни казуси 
от практиката. Специфи-
чен фокус бе поставен 
върху значението на взаи-
модействието и сътруд-
ничеството между различ-
ните институции на 
местно ниво за осигурява-
не на всеобхватна и качест-
вена грижа за децата, 
върху семейно ориентира-
ния подход, при който 
подкрепата за детето се 
осъществява чрез подкре-
па и изграждане на капаци-
тет на родителите и 
възрастните, които пола-
гат грижа за детето.

Община Айтос изпълнява 
проект „Предоставяне на 
услуги за по-добро бъдеще на 
децата в община Айтос“ 
съгласно договор за безвъз-
мездна финансова помощ 
BG05SFPR002-2.003-0144-C01, 
финансиран по процедура 
BG05SFPR002-2.003 „Бъдеще 

за децата“, Програма „Раз-
витие на човешките ресур-
си 2021-2027“. Проектът е 
насочен към осигуряване на 
условия за повишаване на 
детското благосъстояние в 
община Айтос чрез развива-
не и предоставяне на комплекс 

от услуги в подкрепа на 
ранното детско развитие, 
патронажната грижа за 
деца от 0 до 3 години, пре-
вантивни и подкрепящи 
услуги в общността за деца 
и младежи до завършване на 
средно образование.

Поводът е 12 май – 
Международен ден на 

сестринството

Тази година темата на 
Международния ден на 
медицинските сестри е 
„Нашите медицински се-
стри. Нашето бъдеще. 
Икономическата сила на 
грижата. „МБАЛ-Айтос“ 
ЕООД – гр. Айтос ще от-
бележи празника на спе-
циалистите по здравни 
грижи и 17 май – Световен 
ден за борба с хиперто-
нията, с поредната „Сед-
мица на здравните грижи“ 
в периода 13–17 май. Сед-
мицата включва консул-
тации с лекар, измерване 

на кръвно налягане и ЕКГ 
на жителите на:

с. Тополица – на 13.05.24 
г. от 10.00 – 12.00 часа

с. Раклиново – на 14.05.24 
г. от 10.00 – 12.00 часа

с. Черноград – 15.05.2024 
г. от 10.00 – 12.00 часа

с. Поляново и с. Чукар-
ка – 16.05.2024 г. от: за с. 
Поляново от 9.30–11.00 
часа, за с. Чукарка – 11.30–
13.00 часа

с. Карагеоргиево – 17.05.2024 
г. от 10.00 – 12.00 часа

Желаещите да се вклю-
чат в здравната инициа-
тива могат да заявят 
желание като се запишат 
в съответното кметство.

НП

МБАЛ-Айтос с нов 
тур безплатни 
профилактични 

прегледи в селата

Проект „Предоставяне на услуги за  
по-добро бъдеще на децата в община Айтос“

Община Айтос проведе първото от поредицата обучения на тема „Услуги за ранно детско развитие“

22 часа доброволен труд             ФОТО: БМЧК-АЙТОС Соня Костова и Данка Янова в синхрон с младите си 
последователи

Зарадваха нуждаещи се от подкрепа семей-
ства преди Великден

Фокусът беше върху взаимодействието и сътрудничеството 
между различните институции на местно ниво ФОТО: НП

Участници в обучението бяха членовете на мултидисциплинарния екип

Първата 
„Седмица“ беше 

през м. април 
2024 г., по повод 

Световния ден 
на здравето.

ФОТО: НП
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Заедно за отворено  
към обществото правосъдие

И през м. май продъл-
жават срещите на 
магистратите от 

Районен съд – Айтос и 
учениците от СУ „Хрис-
то Ботев“ по Образова-
телната програма на ВСС 
и МОН „Съдебната власт 
– информиран избор и 
гражданско доверие. От-
ворени съдилища и проку-
ратури“. РС-Айтос рабо-
ти по Програмата в 
партньорство с айтоско-
то училище от няколко 
години, целта е повиша-
ване на информираност-
та на учениците за 
структурата, функции-
те и значението на съдеб-
ната власт в Република 
България. През годините 
сътрудничество им ук-
репна – и магистрати, и 
учители работят в по-
сока формиране на прав-
ната грамотност и кул-
тура и постигане на 
разбираемо и отворено 
към обществото право-
съдие.

На 7 май, учениците от 
10 А клас, специалност 
„Графичен дизайн“ на СУ 
„Христо Ботев“ Айтос 
имаха среща със съдия 
Ивайло Кънев по темата 

„Същност на договора. 
Правна уредба на догово-
ра. Видове договори. 
Сключване и изпълнение 
на договора. Неизпълнение 
на договора. Неустойка.“ 
Гимназистите научиха 
как договорът възниква 
исторически като инсти-
тут на гражданското 
право и как в ново време, 
договорите са предмет 
на изучаване от специа-
лизиран правен институт. 
Стана ясно още какви 
могат да бъдат страните 
по договора и видовете 
договори. Оказа се, че не 
дотам интересната на 
пръв поглед тема предиз-

вика видим интерес у 
гимназистите. Заслугата 
бе на съдия Кънев, който 
я поднесе с много примери 
за сключване, изпълнение, 
неизпълнение на договори 
и произтичащите неу-
стойки.

Образователните сре-
щи на магистратите 
РС-Айтос и средношкол-
ците от СУ „Христо 
Ботев“ ще продължат и 
вероятно както досега, 
ще приключат с поредна-
та атрактивна инициа-
тива на съдебната инсти-
туция в края на учебната 
година.

НП

ОБЯВЛЕНИЕ

Нуршен Шахин Ичен има следното инвестиционно предложение: 
Изграждане на трайни насаждения – череши в имот с площ 9709 
кв. м. в местността Гюргенлика с. Мъглен, община Айтос.

ОБЯВЛЕНИЕ

Диплома за средно образование на Ганка Желязкова Колева, 
издадена от Професионална гимназия по селско стопанство „Злат-
на нива“ – град Айтос, по Животновъдство, Серия А-03, № 070617, 
Рег. №347 от 30.06. 2003 г. НЕВАЛИДНА.

Съобщение

В изпълнение на Наредба № 13 от 26.08.2016 г. за мерките за 
опазването на пчелите и пчелните семейства от отравяне и начи-
ните за провеждане на растителнозащитни, дезинфекционни и 
дезинсекционни дейности, Община Айтос уведомява гражданите,че 
РП Енергосекция Пловдив, към ДП, „НКЖИ“ Поделение „Електрора-
зпределение“ София, ще извърши третиране с наземна техника с 
препарат „Наса таф“, по железопътната линия и прилежащите º 
гари, както следва:

– Междугарие – Айтос-Българово-Айтос от 08.05.2024 г. до 
10.05.2024 г.

– Междугарие – Българово-Айтос  от 13.05.2024 г. до 15.05.2024 г.
– Междугарие – Карнобат-Черноград от 27.05.2024 г. до 19.05.2021 г. 
– Междугарие – Черноград – Карнобат от 30.05.2024 г. до 

31.05.2024 г.
Третирането се извършва срещу нежелана плевна растителност 

по железопътната линия и гарите.
Собствениците на пчелни семейства следва да предприемат 

необходимите действия за предпазване на пчелите.

ОБЩИНА АЙТОС
ОБЩИНСКА АДМИНИСТРАЦИЯ

Гимназистите присъстваха и на съдебни дела на съдия Кънев Ученици от 10 А клас в съдебната зала

Срещите на магистрати и гимназисти продължават              ФОТО: НП

Местните лидери 
показаха висока 

политическа култура 

Добро настроение, пълен 
консенсус и разбирателство 
между местните полити-
ци имаше на 30 април, на 
консултациите в кабине-
та на кмета Васил Едрев. 
Поканата на градоначал-
ника за консултациите 
беше към упълномощени-
те представители на 
парламентарно предста-
вените партии и коалиции 
за определяне съставите 
на СИК на територията 
на община Айтос за избо-
рите за народни предста-
вители и членове на ЕП, 
на 9 юни 2024 г. 

На срещата в кабинета 
на кмета дойдоха пред-
ставителите на коалиция 
„ГЕРБ - СДС“ Красимир 
Енчев и Женя Пеева, на 
коалиция „ПРОДЪЛЖА-
ВАМЕ ПРОМЯНАТА“ 

Салих Метраш, на ПП 
„Движение за права и сво-
боди“ – Юзджан Юмер, на 
ПП „Възраждане“ – Алек-
сандър Койчев, на коалиция 
„БСП ЗА БЪЛГАРИЯ“ – 
Милена Куртова – Радева“ 

и на партия „ИМА ТАКЪВ 
НАРОД“ – Евгений Генчев.

Стана ясно, че на пред-
варителна среща айтос-
ките политически лидери 
са постигнали пълно 
разбирателство за съста-

вите на секционните 
избирателни комисии. На 
консултациите при кме-
та съставите бяха само 
оповестени и приети с 
пълно единодушие.

НП

Добро настроение и приятелски тон на 
консултациите за съставите на СИК в Айтос

Добро настроение на консултациите при кмета           ФОТО: НП



Айтозлията Денис Ферад в топ 10 на  
национално състезание по чужди езици
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Седмокласникът от СУ „Христо Ботев“ успя да пребори  
129 участници от езикови гимназии 

В град Девин от 26 до 
28 април се проведе 
ОСМО издание на 

националното състезание 
по чужди езици, речеви и 
комуникативни умения 
„Аз мога – тук и сега“. 
Денис Ферад от VII в клас 
на СУ „Христо Ботев“ 
успя да се пребори със 129 
участници във възрасто-
ва група 7. - 8. клас от 
елитни езикови гимназии 
и влезе в топ 10 по англий-
ски език.

Състезанието се про-
вежда върху няколко важни 
компетентности в три 
етапа, като само учас-
тниците в ТОП 10 от 
първите два етапа стигат 
до етап „Диалог“ пред 
компетентно жури. Ета-
пите са писане на есе/
разказ („Изрази себе си...“), 
четене и писане с разби-

ране („Провери знанията 
си“) и говорене и слушане 
с разбиране („Диалог“)

Интересен факт е, че 
темите на изпитните 
етапи са специално разра-
ботени за целите на на-
ционалното състезание, 
като се обявяват в деня 
на състезанието и всяка 

година се разработват 
нови. Не се публикуват 
състезателни материали 
от предходни години!

На един от въпросите 
на устния етап Who do 
you admire in your life and 
why? – Денис е отговорил, 
че се възхищава на майка 
си, която работи много, 

но винаги намира време за 
него и сестра му. Не на 
последно място е и учи-
телят, който силно е 
повярвал в езиковите 
възможности на Денис – 
г-жа Бранимира Николова, 
и го е насърчила да участ-
ва.

НП

„Подари усмивка на 
Семиха!“

Християни и мюсюлма-
ни от Айтос и село Мъглен 
се обединиха около обща 
кауза в навечерието на 
Великден. По идея на ме-
диците и служителите 
на Вътрешно отделение 
на МБАЛ – Айтос, към 
която се присъединиха 
Община Айтос, Кметство 
с. Мъглен, на 2 май в двора 
на общинската болница 
беше организиран Благот-
ворителен базар в подкре-
па на 41-годишната майка 
с две дъщери – Семиха 
Юсеин Нури от село Мъг-
лен.

От разпродажбата на 
вкусни домашни специа-
литети, приготвени от 
медици и служители на 

болницата, бяха събрани 
2870 лв. за лечението на 
Семиха в клиника в Турция. 
В кампанията се включи 
и основното училище в 
село Мъглен с великденски 

базар. От великденски 
символи и лакомства, 
изработени ръчно и пред-
ставени на базара, бяха 
събрани 1016 лв. Общо 3886 
лв. бяха преведени по да-

рителската сметка на 
младата жена. Семейство-
то ѝ сърдечно благодари 
за подкрепящите иници-
ативи и дарените средства.

НП

На 10 май 2024 г. на 
спортна площадка „Никс 
спорт“, гр. Айтос ще 
бъде даден стартът на 
традиционния детски 
празник „Да спортуваме 
заедно“.

За поредна година ДГ 
„Славейче“, гр. Айтос е 

организатор на празника, 
който включва много 
интересни и забавни 
спортни игри за децата 
от всички детски градини 
в град Айтос. Началото 
на детската надпревара 
е в 10.30 часа.

Да спортуваме 
заедно!

Християни и мюсюлмани с обща кауза в навечерието на Великден

И деца на меди-
ци и служители 

на болницата се 
включиха в бла-
готворителна-
та инициатива

На благотворителния базар в Мъглен   ФОТО: НП

Спортният 
празник на дет-

ските градини 
е традиция за 

Айтос
 ФОТО: НП

Денис споделя 
успеха с дирек-
тора Пенка 
Кирязова и пре-
подавателя по 
английски език 
Бранимира 
Николова 
ФОТО: СУ „ХРИСТО 
БОТЕВ“

Денис Ферад в Девин
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състав „Филек“ участва в преда-
ването „От българско – по-бъл-
гарско“ по СКАТ ТВ; В Деня на 
земята ни гостува Националния 
музей „Земята и хората“ с излож-
ба  „Поезията на камъка“ и пре-
зентация; 24 май  предстои  из-
ложба на децата от Школата по 
изобразително изкуство; на 27 
юли  е Фестивала на занаятите 
„По малкотърновски – от извора 
на Странджа“. В рамките на 
фестивала ще бъде представена 
моята книга „Светилникът на 
Странджа“, посветена на исто-
рията на читалището и ще бъдат 
предвидени други инициативи, 
посветени на годишнината; 25 
октомври ще честваме 111 годи-
ни от Освобождението на Малко 
Търново. 

През годините сме организи-
рали и провеждали инициативите 
си съвместно с другите инсти-
туции от града. Всички заедно 
осъществяваме проекти, изпъл-
няваме общи задачи за благото на 
местната общност.

– В дигиталния свят, когато 
всичко е в интернет – какво е 
мястото на едно читалище и 
то в малко градче като Малко 
Търново? Има ли го още онзи 
възрожденски дух – да събира 
самодейци, да организира общ-
ността?

– Читалищата в България 
работят по различен начин, 
всяко според нуждите и потреб-
ностите на гражданите от 
своето населеното място. Наше-
то винаги е било жив организъм, 
събиращ будните и талантливи 
хора и любителите на изкуство-
то. Всеки е слагал своята съчка, 
за да тлее пламъчето на стран-
джанските дух и култура вече 110 
години. Най-мащабната инициа-
тива на читалището е Фестивал 
на занаятите „По малкотърнов-
ски – от извора на Странджа“, 
който тази година ще проведем 
за 13 път. Каним гости и туристи, 
за да покажем нашите уникални 

занаяти, фолклор, обичаи, елемен-
ти от кухнята и др., всичко 
това – наследено от предците 
ни. Стремим се да не допускаме 
много чуждо участие, а публика-
та да дойде, за да види нашето 
нематериално културно наследство, 
съхранено от миналите поколения. 
Тази инициатива се утвърди като 
полезна и желана, много малко-
търновци идват в родното 
градче по това време. В програма-
та включваме детски театрални 
постановки, приготвяне на храни, 
кулинарни базари, изложби на 
носии, фолклорни концерти… 
Читалището организира фести-
вала, но хората от местната 
общност го реализират, затова 
той става толкова посещаем, 
чакан и успешен. Настроението 
в града е различно, възрожденски-
ят дух се завръща – в звучната 
мелодия на гайдата и тъпана, в 
скърцането на старите стълби, 
в спомените - скътани в „кника-
тите“ престилки.

Функциите на едно читалище 
са свързани и с дигиталните ус-
луги. В библиотеката имаме 5 
компютъра на разположение на 
потребителите. Освен това 
дейностите си също организира-
ме чрез достъпа до интернет. 
Популяризирането на инициати-
вите става чрез фейсбук – стра-
ницата на читалището.

– Разкажете за изявите на 
читалището извън населеното 
място. Сещам се, че приготвяхте 
ястия в центъра на столицата.

– През 2011 година читалище-
то кандидатства към Платфор-
ма АГОРА по проекта „Активни 
граждански общности чрез чита-
лищата в България“. Тогава се 
роди идеята за Фестивала на за-
наятите и  2012 година старти-
рахме. Следващата година чита-
лището бе наградено в Конкурс 
на Платформа АГОРА за най-добра 
читалищна инициатива - взехме 
специално отличие в категория 
„Изкуство и култура за развитие“. 

Наградата бе за провеждането на 
първия Фестивал на занаятите. 
Стоян Стоянов, администратор 
и инициатор на сайта „Кулинар-
ните фестивали на България“, 
дари на читалището парична 
сума. Оттогава той ни е верен 
приятел, популяризира ни и ни 
подкрепя. Юни 2023 година той 
покани самодейците и Фолклорен 
състав „Филек“ да реализираме 
Кулинарен празник „Странджан-
ски гозби от Малко Търново“ пред 
НДК в София. На място готвихме, 
пяхме и играхме. Духът на Стран-
джа оживя, защото дойдоха и 
участваха много малкотърновци, 
живеещи в София. Събраната 
сума от продадените храни из-
ползвахме при реализирането на 
Фестивала на занаятите мина-
лата година.

Често имаме участия, не само 
местни, но и областни, национал-
ни и международни. Малко Тър-
ново отстои на 9 км от Турция 
и организираме съвместни изяви 
със състави от Лозенград, реали-
зирали сме общи проекти и т.н.

Мащабна инициатива бе учас-
тието ни миналия месец в преда-
ването „От българско – по-бъл-
гарско“ по Национална телевизия 
СКАТ, където представихме 
обичая „Филеци“ – уникални игри 
от Странджанския край, изпъл-
нявани по време на великденските 
пости. Фолклорен състав „Филек“, 
чиято 40-годишнина чествахме 
миналата година, се състои от 14 
жени. Те с готовност се включват 
в дейностите ни и са основните 
участнички при всяка читалищ-
на инициатива.

– Самата Вие 16-а година сте 
секретар на това читалище – 
какво лично на Вас ви дава тази 
работа?

– Обичам да работя с хора, да 
организирам различни инициати-
ви. Всеки мой ден в читалището 
е различен, имам набелязани ня-
какви планове и сутринта като 
дойде клиент или се чуем с колеж-

ка, започвам да върша нещо друго. 
Читалищният секретар е орга-
низатор, връзки с общественост-
та, човешки ресурси, пише писма, 
входира и извежда поща, в малки-
те читалища също е библиотекар 
и хигиенист. В нашето читалище 
работим 6 човека и постоянно се 
заместваме, важно е работата да 
се свърши. Взаимодействаме си с 
другите институции, ползват 
се залите ни…

Работата с хора ме направи 
силна и организирана. Трябват 
много умения, за да ръководиш 
едно работещо читалище – кре-
ативност, експедитивност, 
внимание към клиентите, работа 
в екип, писане, защитаване, реа-
лизиране и отчитане на проекти 
… Благодарна съм на съдбата, че 
работя това, което харесвам и 
умея да върша най-добре. Доволна 
съм, че съм в помощ на хората. 

– Отдадена сте на изследва-
нето на Малкотърновския край. 
Преиздадохте книгата за диа-
лекта, имате и друга – „Светил-
никът на Странджа“ – разка-
жете за тях, моля.

– От 1997 до 2007 година рабо-
тех като секретар в кметство 
с. Звездец. През това време общу-
вах с различни хора, сприятелих 
се с много от тях. Интересни ми 
бяха разказите и легендите за 
селото от първоизточниците – 
старите хора, които вече не са 
сред нас. Водих си записки с ин-
формацията, която смятах за 
интересна. После я събрах заедно 
с данните от летописната кни-
га на селото, която съхранявахме. 
И така по естествен начин се 
получи първата ми книга – „Звез-
дец, прероден от легенди“. След 
това дойдох в Малко Търново и 
продължих краеведската си дейност 
в читалището. Резултат от нея 
бе втората ми книжка – „Анек-
доти и весели случки от минало-
то на малкотърновци“. Община-
та я издаде в тираж 1000 бройки, 
но се изчерпа, затова миналата 
година аз си я преиздадох отново.

През 2014 година читалището 
навърши своята 100-годишнина, 
която отбелязахме с концерт и 
архивна изложба с големи платна, 
постоянно експонирани в една от 
залите. Тогава ми дойде идеята 
за започна да събирам историята 
му и в бъдеще да я издадем. 10 
години след това, тази идея е 
реализирана и книгата „Светил-
никът на Странджа“ видя бял 
свят. Осъзнавам колко голяма 
отговорност нося пред миналите 
и бъдещите поколения. През чи-
талището са минали голям брой 
самодейци, не е възможно да бъдат 
споменати имената на всички. 
Но, доколкото издирих, събрах. 
Удовлетворена съм от труда си! 
В книгата съм описала обичаите, 

които всяка година възпроизвеж-
да читалището и сценариите за 
тях. Надявам се тя да не остане 
като една от прочетените кни-
ги в библиотеката на читатели-
те, а да бъде използвана често от 
бъдещите поколения, желаещи да 
научат и изпълнят тези обичаи.

Вярвам, че моите три книги 
ще запълнят оскъдното място 
на краеведската литература за 
Странджа и Малко Търново.

В последните няколко години 
редактирах и други две прекрасни 
книги – „Колибите“ и „Мерията“. 
Те представляват разказите за 
трудния живот на едно малко 
овчарче от колибите около Мал-
ко Търново. Книгите бяха напи-
сани от покойния вече инж. Кирил 
Еленчев – виден общественик, 
бивш кмет на града. 

– Каква е ролята на съвре-
менния читалищен деец, когато 
разговаряхме с Вас, трябваше 
да раздавате пакети на БЧК…

– Щастие е за мен да контак-
тувам със съвременните чита-
лищни дейци – хора с големи сърца, 
които не щадят труд, време и 
сили, за да я има днес институ-
цията читалище. В Бургаска област 
всички колеги се познаваме, търсим 
се при трудности и при празници. 
Читалищата събират хората и 
им помагат с каквото могат. 
Вършат специфични задачи, но и 
дейности, които не са свързани с 
техните служебни задължения. 
Тук например даваме помощите 
на БЧК, тъй като аз съм предсе-
дател на Общинската структу-
ра на БЧК в града. На пръв поглед 
двете дейности са различни, но 
никоя от тях не е по-малко важна.

Съвременните читалищни 
дейци имат много отговорна за-
дача – от техния труд, знания, 
умения и контакти зависи докол-
ко разпознаваемо ще бъде чита-
лището и доколко доверие ще 
имат гражданите в него. Щаст-
лива и благодарна съм, че често 
получаваме дарения от индиви-
дуални дарители – както граж-
дани от Малко Търново, които 
посещават читалището, така и 
от други дарители, част от 
които дори не са идвали тук. 
Познават мен и решават да ми 
помогнат за реализиране на ини-
циативи на читалището. Така 
миналата година бяхме подпомог-
нати от 16 лица, а събраната 
сума от над 2000 лв. използвахме 
за реализирането на Фестивала 
на занаятите. 

Помагат ми членовете на 
Читалищното настоятелство, 
с които вземаме общи решения за 
дейностите. Кметът на община 
Малко Търново г-н Илиян Янчев е 
един благороден човек, на чиято 
помощ можем да разчитаме ви-
наги и за всичко.

Горда съм, че поддържаме 
столетна институция

Милена Дренчева, секретар на читалището в Малко Търново:

оспожо Дренчева, нека започнем 
от там: Тази година НЧ „Геор-
ги Попаянов 1914“ навършва 110 
години от създаването си – 
това много или малко години са 
за една културно-просветна 
институция?

– През своята вековна история 
НЧ „Георги Попаянов 1914“ се е 
утвърдило като устойчива кул-
турна институция със специфич-
на мисия за съхранение и разпрос-
транение на нематериалното 
културно наследство на Малко 
Търново и региона. То винаги е 
имало своята позиция за работа 
в полза на общността. Читали-
щата в малките населени места 
са построени на площада, там, 
където се играе хорото, където 
се събира общността за празници 
и фестивали. Според мен това не 
е случайно и ясно показва сплотя-
ващата им роля. През нашето 
читалище са минали голям брой 
деятели и самодейци, раздавали 
енергията и времето си, за да 
стигнат до нас традициите и 
фолклора на Странджа такива, 
каквито ние ги предаваме на на-
шите деца. Затова аз и колегите 
ми сме горди, че поддържаме  
тази  столетна институция, 
която наред с църквата, учили-
щето и общината винаги е имала 
голяма роля в културния живот 
на градчето ни. Читалището си 
тежи на мястото, разпознаваемо 
е сред местната общност, хора-
та ни помагат и с удоволствие 
се включват в дейностите. 
Както обичам да казвам: работим 
с хората и за хората! 

И в отговор на Вашия въпрос 
– 110 години са много за нашата 
културно-просветна институция, 
тъй като през цялото това 
време тя е утвърдила като необ-
ходима и е работила в полза на 
обществото. 

– Какви са проявите, които 
ще бележат годишнината?

– За нас това е специална го-
дишнина. Като читалище инсти-
туцията е регистрирана на 2 
февруари 1914 година, но Насто-
ятелството реши, че всички 
тези хора, свързали своята съдба 
с читалищната дейност, не за-
служават юбилея да бъде отбе-
лязан само с една инициатива. 
Изготвихме план с различни 
дейности, които се реализират 
през цялата 2024 година. Той 
включва: на 2 февруари отбеляз-
ахме 160 г. от рождението на 
Стоян Русев – Дядо Благо, На 
Националния празник се състоя 
спектакълът „Пътуване в Стран-
джа“. Отбелязахме 103 години от 
рождението на Борис Априлов, 
чието име носи библиотеката на 
читалището. 22 март Фолклорен 

МИЛЕНА 
ДРЕНЧЕВА

ФОТО: ЛИЧЕН АРХИВ

Г
 Милена Дренчева е родена на 06.08.1972 г. в Бургас. 
Магистър по специалността „Социално консултиране 
и психология“. Има квалификации по библиотекар-
ство, читалищен мениджмънт, планиране и управле-
ние на читалищната дейност. 
 Автор е на книгите „Звездец, прероден от легенди“, 
„Анекдоти и весели случки от миналото на малкотър-
новци“, „Светилникът на Странджа“. 
 От 2008 година е секретар на читалището в Малко 
Търново.

„
Осъзнавам  
колко голяма 
отговорност 
нося пред  
миналите  
и бъдещите  
поколения

ДОНА МИТЕВА

ИНТЕРВЮ



ЧЕРНОМОРСКИ ФАР

В периода 10 – 12 май в зала 
„Арена Бургас“ ще се проведе 
Световна купа и междунаро-
ден турнир Burgas International 
Acro cup 2024 с участието на 
700 състезатели от 17 държа-
ви. От десетилетия градът 
ни не е бил домакин на толко-
ва силен турнир по акробати-
ка. Това събитие носи пози-
тиви както за Бургас, така и 
за развитието на този спорт. 
Входът за желаещите да гледат 
състезанието е свободен.

Организатори на турнира 
са Българска федерация по 
спортна акробатика, клуб по 
спортна акробатика „Черно-
морец“ и Община Бургас. 
Участниците са от Армения, 

Азербайджан, Австралия, 
Белгия, България, Германия, 
Великобритания, Ирландия, 
Израел, Казахстан, Канада, 
Молдова, Полша, Словакия, 
Испания, Украйна, САЩ. Техни 
представители посетиха 
Общината за техническа 
конференция. От името на 
кмета Николов ги поздравиха 
неговият заместник Манол 
Тодоров и Веселина Деведжи-
ева – началник-отдел „Спорт“.

„Горди сме, че приемаме в 
Бургас турнир от такъв ранг. 
Надявам се да намерите време 
и да разгледате красивия ни 
град. Желая на всички да по-
стигнат резултатите, за 
които са тренирали, и да из-
бегнат контузиите!“, каза 
Манол Тодоров.

700 акробати от 17 държави 
са в Бургас за участие в престижен турнир 
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РЕГИОНАЛНА ДИРЕКЦИЯ ПО ГОРИТЕ
8000 гр. Бургас , ул. „Цар Иван Шишман“ № 8,
тел. 056 / 894370, факс 056 / 842779

ОБЯВЛЕНИЕ
Регионална дирекция по горите (РДГ), гр. Бургас, 

ул. „Иван Шишман” № 8 на основание глава V, раздел 
IV от Кодекса на труда, чл. 30 – 33 от Наредба № 1 
от 30.01.2012 г. за контрола и опазването на гор-
ските територии и Заповед № РД 16 – 180 / 09.05.2024 
г. на директора на РДГ Бургас

ОБЯВЯВА КОНКУРС:
За длъжността „Старши специалист горски ин-

спектор” към Специализирана администрация, Ди-
рекция „Горско стопанство” на РДГ Бургас.

Брой работни места за които се обявява конкур-
са – 1 работно място.

I. Минималните и специфични изисквания, пред-
видени в нормативните актове за заемане на длъж-
ността „Старши специалист горски инспектор” са:

1. Минимални изисквания:
1.1 Образователна степен – средно лесовъдско 

образование.
1.2. Специалност: „Горско стопанство” с придо-

бита квалификация „техник – лесовъд” или „техник 
– технолог”, или професия „техник – лесовъд” или 
„техник – механизатор”, или приравнени към тях 
образование и квалификация в съответствие с изис-
кванията на Закона за предучилищното и училищно-
то образование и Закона за професионалното обра-
зование и обучение. 

1.3. Професионален опит – 1 година се изисква.

2. Специфични изисквания за заемане на длъж-
ността: да отговарят на условията по чл. 198 от За-
кона за горите и чл. 30 от Наредба № 1 от 30.01.2012 
г. за контрола и опазването на горските територии.

II. Начинът за провеждане на конкурса е: тест и 
интервю с кандидатите

III. Етапи на провеждане:
1. Подаване на документи за участие в конкурс-

ната процедура.
2. Допускане на кандидатите.
3. Обявяване на допуснатите и недопуснатите 

кандидати.
4. Провеждане на конкурса
4.1. първи етап – провеждане на тест при след-

ните условия:
– Тестът се състои от 30 (тридесет) затворени 

въпроса с по три възможни отговора, един от които 
е верен.

– Всеки верен отговор от теста да се оценява с 1 
точка, а неверния – с 0 точки. 

– Минималният резултат, при който кандидатът се 
счита за успешно издържал теста, е 21 верни отго-
вора.

– Времетраене на теста – 60 минути.
4.2. втори етап – интервю при следните условия:
– всеки кандидат отговаря на въпроси на коми-

сията по седем вида компетентности
– всеки от членовете на комисията оценява кан-

дидата по всяка от компетентностите с оценка от 
едно до пет.

– Минималния резултат, при който кандидатът се 
счита за успешно издържал интервюто е 63 точки, 
формиран от сбора от оценките на членовете на 
комисията. Кандидата се оценява по 7 вида компе-
тентности и средната оценка от представянето му не 
трябва да е по – ниска от „3” , което в средна степен 
отговаря на изискванията за длъжността.

4.3. трети етап – окончателно класиране.

При окончателното класиране се събират точките 
на кандидата от теста и интервюто.

IV. Необходимите документи, които следва да 
бъдат представени от кандидатите за участие в кон-
курса за длъжността са: 

1. Заявление за участие. 
2. Копия от документи за придобитата образова-

телно-квалификационна степен.
3. Автобиография европейски формат-СV.
4. Документ за удостоверяване изискуемия стаж 

по специалността.
5. Копие от свидетелство за правоуправление на 

МПС – минимум категория „В”
6. Медицинско свидетелство от лечебно заведение, 

удостоверяващо, че лицето:
а/ не страда от психически разстройства.
б/ през последните три години не е настанявано 

принудително в лечебно заведение по глава пета, 
раздел II от Закона за здравето и не е лекувано за 
употреба на наркотични вещества. 

7. Документ от Районен съд по местоживеене, 
удостоверяващ, че:

а/ срещу лицето няма наложени мерки за защита 
по Закона за защита от домашното насилие.

б/ лицето не е нарушавало обществения ред три 
или повече пъти, за което са му налагани админи-
стративни наказания.

8. Медицинско свидетелство.
Забележка: За участие в конкурс се допуска и 

кандидат, който не е получил документа по т. 5, 
буква „б“ и т. 6, но представи декларация по образец 
(приложение № 11 към Наредба № 1 от 30.01.2012 
г. за контрола и опазването на горските територии).

Образци на заявление за участие в конкурс, 
длъжностна характеристика, както и информация за 
провеждането на конкурса могат да бъдат получени 
всеки работен ден от 9 до 12 часа и от 13 до 17 
часа от главен експерт „Човешки ресурси“ на РДГ 

Бургас, находящо се гр. Бургас, ул. „Иван Шишман 
№ 8 ет. 4, стая № 9.

V. Документите следва да бъдат представени в 
едномесечен срок от деня на публикуване на обяв-
лението за провеждане на конкурса в местен еже-
дневник, лично или чрез пълномощник /нотариално 
заверено пълномощно/ в деловодството на РДГ 
Бургас, находящо се гр. Бургас, ул. „Иван Шишман” 
№ 8, ет. 4, стая № 4 всеки работен ден от 9 до 12 
часа и от 13 до 17 часа. При подаване им на лицата 
се предоставя длъжностна характеристика за кон-
курсната длъжност.

VI. Списъците или други съобщения във връзка с 
конкурса да се обявят на информационно табло в 
административната сграда на РДГ, гр.Бургас, ул.„Иван 
Шишман” № 8, ет. 4.

VII. Кратко описание на длъжността „Старши 
специалист горски инспектор”:

Осъществява непосредствен контрол по прилага-
не на Закона за горите по отношение на всички 
дейности в горските територии, както и върху съхра-
нението, транспортирането и преработването на 
дървесина и недървесни горски продукти. Осъщест-
вява контролните си функции под прякото ръководство 
на служители от по – високи длъжностни нива. 
Предотвратява и установява нарушения на разпо-
редбите на Закона за горите, Закона за лова и 
опазване на дивеча, Закона за рибарството и аква-
културите, Закона за защитените територии, Закона 
за биологичното разнообразие и Закона за лечебни-
те растения, както и техните подзаконовите норма-
тивни актове.

VIII. Стартова брутна работна заплата за длъж-
ността „Старши специалист горски инспектор” към 
Специализирана администрация, Дирекция „Горско 
стопанство” на РДГ Бургас размер 1100 лв.

IХ . РДГ Бургас не заплаща пътни разходи от 
местоживеене до месторабота. 

РЕГИОНАЛНА ДИРЕКЦИЯ ПО ГОРИТЕ
8000 гр. Бургас , ул. „Цар Иван Шишман“ № 8,
тел. 056 / 894370, факс 056 / 842779

ОБЯВЛЕНИЕ
Регионална дирекция по горите (РДГ), гр. Бургас, 

ул. „Иван Шишман” № 8 на основание глава V, 
раздел IV от Кодекса на труда, чл. 30 – 33 от На-
редба № 1 от 30.01.2012 г. за контрола и опазва-
нето на горските територии и Заповед № РД 16 –179 
/ 09.05.2024 г. на директора на РДГ Бургас

ОБЯВЯВА КОНКУРС:
За длъжността „Специалист горски инспектор” 

към Специализирана администрация, Дирекция 
„Горско стопанство” на РДГ Бургас.

Брой работни места за които се обявява кон-
курса – 1 работно място.

I. Минималните и специфични изисквания, пред-
видени в нормативните актове за заемане на длъж-
ността „Главен специалист горски инспектор” са:

1. Минимални изисквания:
1.1 Образователна степен – средно лесовъдско 

образование.
1.2. Специалност: „Горско стопанство” с придо-

бита квалификация „техник – лесовъд” или „техник 
– технолог”, или професия „техник – лесовъд” или 
„техник – механизатор”, или приравнени към тях 
образование и квалификация в съответствие с 
изискванията на Закона за предучилищното и 
училищното образование и Закона за професио-
налното образование и обучение. 

1.3. Професионален опит – не се изисква.

2. Специфични изисквания за заемане на длъж-
ността: да отговарят на условията по чл. 198 от 
Закона за горите и чл. 30 от Наредба № 1 от 
30.01.2012 г. за контрола и опазването на горски-
те територии.

II. Начинът за провеждане на конкурса е: тест и 
интервю с кандидатите

III. Етапи на провеждане:
1. Подаване на документи за участие в конкурс-

ната процедура.
2. Допускане на кандидатите.
3. Обявяване на допуснатите и недопуснатите 

кандидати.
4. Провеждане на конкурса
4.1. първи етап – провеждане на тест при след-

ните условия:
– Тестът се състои от 30 (тридесет) затворени 

въпроса с по три възможни отговора, един от кои-
то е верен.

– Всеки верен отговор от теста да се оценява с 
1 точка, а неверния – с 0 точки. 

– Минималният резултат, при който кандидатът 
се счита за успешно издържал теста, е 21 верни 
отговора.

– Времетраене на теста – 60 минути.
4.2. втори етап – интервю при следните условия:
– всеки кандидат отговаря на въпроси на коми-

сията по седем вида компетентности
– всеки от членовете на комисията оценява 

кандидата по всяка от компетентностите с оценка 
от едно до пет.

– Минималния резултат, при който кандидатът 
се счита за успешно издържал интервюто е 63 
точки, формиран от сбора от оценките на членове-
те на комисията. Кандидата се оценява по 7 вида 
компетентности и средната оценка от представяне-
то му не трябва да е по – ниска от „3” , което в 
средна степен отговаря на изискванията за длъж-

ността.
4.3. трети етап – окончателно класиране.
При окончателното класиране се събират точ-

ките на кандидата от теста и интервюто.
IV. Необходимите документи, които следва да 

бъдат представени от кандидатите за участие в 
конкурса за длъжността са: 

1. Заявление за участие. 
2. Копия от документи за придобитата образова-
телно-квалификационна степен.

3. Автобиография европейски формат-СV.
4. Копие от свидетелство за правоуправление на 
МПС – минимум категория „В”.

5. Медицинско свидетелство от лечебно заведе-
ние, удостоверяващо, че лицето:

а/ не страда от психически разстройства.
б/ през последните три години не е настанявано 

принудително в лечебно заведение по глава пета, 
раздел II от Закона за здравето и не е лекувано за 
употреба на наркотични вещества. 

6. Документ от Районен съд по местоживеене, 
удостоверяващ, че:

а/ срещу лицето няма наложени мерки за защи-
та по Закона за защита от домашното насилие.

б/ лицето не е нарушавало обществения ред три 
или повече пъти, за което са му налагани админи-
стративни наказания.

7. Медицинско свидетелство.
Забележка: За участие в конкурс се допуска и 

кандидат, който не е получил документа по т. 5, 
буква „б“ и т. 6, но представи декларация по обра-
зец (приложение № 11 към Наредба № 1 от 30.01.2012 
г. за контрола и опазването на горските територии).

Образци на заявление за участие в конкурс, 
длъжностна характеристика, както и информация 
за провеждането на конкурса могат да бъдат полу-
чени всеки работен ден от 9 до 12 часа и от 13 до 
17 часа от главен експерт „Човешки ресурси“ на 

РДГ Бургас, находящо се гр. Бургас, ул. „Иван 
Шишман № 8 ет. 4, стая № 9.

V. Документите следва да бъдат представени в 
едномесечен срок от деня на публикуване на обяв-
лението за провеждане на конкурса в местен 
ежедневник, лично или чрез пълномощник /нота-
риално заверено пълномощно/ в деловодството на 
РДГ Бургас, находящо се гр. Бургас, ул. „Иван 
Шишман” № 8, ет. 4, стая № 4 всеки работен ден 
от 9 до 12 часа и от 13 до 17 часа. При подаване 
им на лицата се предоставя длъжностна характе-
ристика за конкурсната длъжност.

VI. Списъците или други съобщения във връзка 
с конкурса да се обявят на информационно табло 
в административната сграда на РДГ, гр.Бургас, 
ул.„Иван Шишман” № 8, ет. 4.

VII. Кратко описание на длъжността „Специалист 
горски инспектор”:

Осъществява непосредствен контрол по прила-
гане на Закона за горите по отношение на всички 
дейности в горските територии, както и върху 
съхранението, транспортирането и преработването 
на дървесина и недървесни горски продукти. Осъ-
ществява контролните си функции под прякото 
ръководство на служители от по – високи длъж-
ностни нива. Предотвратява и установява наруше-
ния на разпоредбите на Закона за горите, Закона 
за лова и опазване на дивеча, Закона за рибар-
ството и аквакултурите, Закона за защитените те-
ритории, Закона за биологичното разнообразие и 
Закона за лечебните растения, както и техните 
подзаконовите нормативни актове.

VIII. Стартова брутна работна заплата за длъж-
ността „Специалист горски инспектор” към Специа-
лизирана администрация, Дирекция „Горско сто-
панство” на РДГ Бургас размер 1000 лв.

IХ . РДГ Бургас не заплаща пътни разходи от 
местоживеене до месторабота. 

Представители на отборите се събраха за техническа конференция и бяха приветствани от зам.-кмета Манол Тодоров и Весели-
на Деведжиева – началник на отдел „Спорт“             ФОТО: ПРЕСЦЕНТЪР



ДОНА МИТЕВА 

Всичко останало е спряло, 
но работата в земеделието 
върви. Така Илия Проданов, 
председател на Национална-
та асоциация на зърнопро-
изводителите, определя 
ситуацията в страната 
преди предстоящите избори 
две в едно и подчертава, че 
асоциацията не се меси в 
политическия живот, но пък 
този политически живот 
пречи на ритъма на работа-
та през земеделската година.

„Най-сериозният проблем 
за мен и колегите това е 
пазарът, защото той не се 
е нормализирал още. И ес-
тествено, военните дейст-
вия в Израел и в Украйна. 
Заради тях, от една страна, 
се вдигат цените на сурови-
ните, от друга – свалят 
тези на готовата продукция. 
Реално ние сме по средата.

Голяма част от минало-
годишната реколта се про-

даде на цена под себестойност. 
Загубите за всяко стопанство 
са различни – според добива, 
но навсякъде има такива“, 
обяснява Проданов.

Той искрено се надява, че 

цените на суровините ще се 
нормализират, за да може и 
стопаните да си направят 
сметките. „В момента със 
скоковете на цените на 
торовете, на техниката ние 
не можем да си направим 
никакви сметки за следваща-
та стопанска година, за 
това какви пари са ни нужни. 
Торът например едната 
година беше 500 лв., говоря 
за амониевия, после стана 
1600, после падна на 1000, до 
800. Никой не знае какви 
средства да отдели“, дава 
пример той.

Липсата на редовно пра-
вителство също е проблем, 
защото спират до голяма 
степен законодателните 
инициативи, които бяха 
договорени след протестите 
на земеделците.

„В Закона за собственост-
та и ползването се направи-
ха някои промени, по други-
те тепърва ще се почва 
работа, но се опасявам, че 

няма да е резултатна, защо-
то трябва редовно прави-
телство да работи. Така ще 
мине време, докато се стиг-
не до тях“, обяснява зърноп-
роизводителят.

Падналите дъждове през 
последните седмици опреде-
лено спасяват есенниците. 

„Не мога да кажа, че ни 
очакват някакви грандиозни 
добиви, защото доста от 
потенциала е загубен заради 
предхождащата суша, но все 
пак се очакват по-нормални 
добиви от декар. Но още е 
много далече да се говори за 
добиви, защото важни са 
последните месец, месец и 
половина. Засега положение-
то се нормализира за есенни-
ците. 

За пролетниците мога да 
кажа, че на някои места са 
изникнали вече, други сега 
никнат. Сеитбата им при-
ключи. От влагата зависи и 
те как ще се развиват“, об-
общи Илия Проданов.

КАЛЕНДАР

Какво да свършите 
в градината през май
 Декоративни растения

Придайте свеж вид на 
стайните растения, като 
почистите листата им и 
прорежете прорасналите 
стебла. 
При по-топло и сухо време 
може да освежите и 
листата на цветята с 
вода, като за целта 
използвате пулверизатор.
Ако харесвате и отглежда-
те луковични цветя, то 
през май можете да се 
заемете със засаждането 
на далии, гладиоли, лилиуми 
и др. 
Извадете луковиците на 
лалета, зюмбюли и нарциси 
и ги съхранявайте на хладно 
място.
Разположете подпори за 
по-високите цъфтящи 
храсти като далия и божур.
Ако отглеждате азалия, 
през май вече може да я 
изнесете на балкона или 
навън на прозореца.
Цъфтящите храсти 
(рододендрони, хортензии и 
азалии) подрязвайте винаги 
след прецъфтяване, като 
след това ги подхраните 
със специални торове за 
растения.

 Тревни площи

Косете тревата един път 
седмично.
Дъждовните дни използвай-
те за разпръскване с 
гранулирани торове за 
трева.
Един от най-добрите 
начини да се справите с 
появата на мъх е като 
подобрите условията за 
растеж на нова трева. 
Може да подхраните 
тревата и с тор с антимъх 
ефект.
При засяване на нова трева 
първо прекопайте и 
почистете почвата от 
плевели, след което посейте 
семената за тревни смески. 
Добре е предните 2-3 дни да 
не е валял дъжд, а същия ден 
да не духа силен вятър. След 
засяване поливате почвата 
много внимателно, за да не 
се отмият семената.

 Зеленчукова градина и 
подправки
Засадете на постоянното 
им място марули, моркови, 
фасул, грах и др. След като 
са преминали опасностите 
от резки застудявания, 
може да преминете към 
засаждането на разсадите 
на домати, тиквички, 
пипер, краставици и 
патладжан.
Прекопавайте ранното 
зеле и ранните картофи.
През месец май времето е 
оптимално за засяване на 
семена на много от 
свежите подправки – маг-
даноз, копър, мащерка, 
джоджен, мента, девесил, 
салвия, розмарин и листна 
целина.

 Овощна градина и 
лозарство
През май е необходимо да се 
направи плитко прекопава-
не на плодовите дръвчета.
Направете лека резитба 
чрез филизене и пензиране.
През май може да се 
захванете с подрязването 
на декоративните храсти 
и живия плет в двора. За 
целта може да използвате 
ножица за храсти.
Растителна защита – през 
месец май се води борба с 
черешовата муха, листни 
въшки и акари. Лозето 
изисква две основни 
операции от градинаря 
през май месец. Първото е 
филизенето – с него могат 
да се поправят грешките, 
допуснати при резитбата 
през ранната пролет. 
Втората необходима 
операция е окопаване на 
почвата. Тъй като след 
резитбата и привързване-
то на лозето почвата 
около него е доста утъпка-
на и е добре да използвате 
ден с хубаво време, в който 
да направите първото 
пролетно окопаване на 
лозето. За тази цел може да 
използвате лопата или 
мотика.

„
Надявам се,  
че цените на 
суровините  
ще се нормализи-
рат, за да може и 
стопаните да си 
направят 
сметките

Илия Проданов,
председател на 
Националната асо-
циация на зърнопро-
изводителите

ФОТО: ФБ
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Още е много рано да се прогнозира какви ще са добивите
ФОТО: ФБ

Сметки. Скокът на цените на суровините и пазарът, който 
не се е успокоил, пречат

ЧЕРНОМОРСКИ ФАР

Едно от най-очакваните 
земеделски събития – „Ден на 
полето“, тази година ще се 
проведе и край Българово. Фес-
тивалът ще стигне и до област 
Бургас, събирайки земеделски-
те стопани в един огромен 
форум за обмен на знания и 
опит.

„Добруджански съюз на 
зърнопроизводителите“, „Съ-
юз на зърнопроизводителите 
„Маркели“ и „Съюз на зърноп-
роизводителите от Бургаска 
област“ канят всички, които 
имат интерес, на демо плат-
формата „Ден на Полето – 
пшеница и ечемик 2024“, която 
ще се проведе от 28 до 30 май.

Фестивалът предлага въз-
можност за обсъждане на 

важни теми в сектора на зе-
меделието и представяне на 
нови технологии и продукти, 
като вторият ден на съби-

тието ще бъде изцяло посве-
тен на темата „AgroHub.BG 
в полза на зърнопроизводите-
лите“, с участието на експер-

тите и партньорите ни от 
Европейския цифров инова-
ционен хъб AgroHub.BG, съоб-
щават от НАЗ. 

„Ден на полето“ се разширява в Бургаски регион

Планиране на разходите  
в земеделието е невъзможно

ЧЕРНОМОРСКИ ФАР

Земеделските стопани ще 
получат финансова подкрепа 
в размер до 295 млн. лв. по 
схеми за държавни помощи 
„Помощ в подкрепа на ликвид-
ността на земеделски стопани 
за преодоляване на негативно-
то икономическо въздействие 
на руската агресия срещу Ук-
райна“ и „Помощ в подкрепа 
на ликвидността на земеделски 
стопани, производители на 
зърнени и маслодайни култури, 
за преодоляване на негативно-
то икономическо въздействие 
на руската агресия срещу Ук-
райна“.

Това реши на свое заседание 
Управителният съвет на 
Държавен фонд „Земеделие“ 
(УС на ДФЗ), съобщават от 
agri.bg. 

Утвърденият бюджет се 
разпределя както следва:

• По схема за държавна помощ 
„Помощ в подкрепа на ликвид-
ността на земеделски стопа-
ни, производители на зърнени 
и маслодайни култури, за 
преодоляване на негативното 
икономическо въздействие на 
руската агресия срещу Украй-
на: 129 000 000 лв. 

• По схема за държавна помощ 
„Помощ в подкрепа на ликвид-
ността на земеделски стопа-

ни за преодоляване на нега-
тивното икономическо 
въздействие на руската агре-
сия срещу Украйна“: 166 000 000 
лв.

Подпомагането се предос-
тавя под формата на преки 
безвъзмездни средства на зе-
меделски стопани от първич-
ното селскостопанско произ-
водство за компенсиране на 
част от повишените разходи 
за производството.

На финансиране подлежат 
животновъди, отглеждащи 
едри и дребни преживни жи-
вотни, пчелни семейства, 
производители на плодове и 
зеленчуци, винени лозя, мас-

лодайна роза, тютюн, пше-
ница, царевица, ечемик, слън-
чоглед и рапица. 

Осигуряването на т.нар. 
„украинска помощ“ стана 
възможно след преструкту-
риране на средства на ДФЗ и 
осигурени допълнителни 
средства от националния 
бюджет.

В резултат на поетия от 
служебното правителство 
ангажимент, до 15 май помо-
щта да бъде изплатена. УС на 
ДФЗ утвърди и изменение в 
указанията за прилагане на 
схемите за държавни помощи 
за 2024 г. Очаква се да бъдат 
публикувани.  

Гласуваха парите по „украинската помощ“

Плакат-
покана за 

събитието
ФОТО: ИНТЕРНЕТ



14 СПОРТ 10 – 16 МАЙ 2024  I 

Кирил Досков: Изкачването на Еверест 
като че ли беше в мой предишен живот
ИНТЕРВЮ НА  
КИРИЛ ЕВТИМОВ 

– Кире, изминаха 40 
години, откакто с твоя 
приятел Ники Петков 
изкачихте Еверест. Към 
какво се устремихте? 

– Да ти кажа честно, 
вече не си спомням детайл-
но всичко. Беше много 
отдавна, като че ли в 
някакъв предишен 
живот. За нас 

тогава, в тези ус-
ловия на живот през 80-те 
години и на възрастта, на 
която бяхме – все пак дос-
та по-млади, тогава алпи-
низмът беше, може да се 
каже, основното занимание 
в живота ни. Независимо 
че паралелно имахме и 
други занимания. Но така 
или иначе, на тези години 
най-важното за нас беше 
това, което правим в 
планините. В тези условия 
беше нещо изключително 
да се отиде и единствена-
та възможност беше чрез 
една национално органи-
зирана експедиция. Сега 
вече нещата са съвсем 
други. Тогава беше така. 
Разбира се, това е нещо, 
което вълнува и мобили-
зира един млад човек.

– Как се зароди жела-
нието да отидеш на 
Еверест?

– Когато се занимаваш 
с алпинизъм – това не е 
желание, това е естествен 

стремеж да ходиш на всич-
ки върхове. Когато става 
въпрос за най-високия – 
естествено, че никой няма 
да се откаже от това и 
после всеки в зависимост 
от собствената подго-
товка преценява дали иска, 
или не иска, дали би желал 
да вземе това предизвика-
телство. За нас, както 
казах, това беше основна 
дейност тогава и, разбира 
се, всеки от нас е смятал, 
че е готов за това.

– Изкачвате върха на 9 
май, един ден след Иван 
Вълчев и Методи Савов. 
На слизане от Еверест 
буквално летите към 
Методи, който е в беда, 
за да му окажете помощ. 
Планината ли възпитава 
тези качества на прия-
телство, безрезервност, 
или човек го носи в себе 
си?

– Бих казал и двете. От 
една страна, ако намериш 

някого на пътя – ще му 
помогнеш. Има хора, кои-
то няма да му помогнат. 
И за съжаление, в плани-
ната е същото. Когато 
се казва, че планината 
възпитава – за съжаление 
има примери, в които 
хора подминават в пла-
нината други, изпаднали 

в беда, без да им 
п о м о г н а т . 

Както и на 
пътя. Така 
че това са 

по-скоро човешки качест-
ва. Тук може да се спори. 
Някои казват, че в плани-
ната тези взаимоотно-
шения се подсилват. Има 
и обратни примери. По-
скоро това са човешки 
качества, които съвсем 
естествено, когато осо-
бено в една такава експе-
диция – когато става въпрос 
за човек от нашата експе-
диция и човек, с когото се 
познаваме от години и сме 
преживели много неща, 
няма как да го оставим. 
Абсолютно. Не смятам, 
че трябва да се задава 
този въпрос.

– Изкачвате Еверест 
по Западния ръб, известен 
още като „Жестокия 
път". Как оценявате от 
позицията на времето 
тази експедиция?

– Не би трябвало аз да 
давам такава оценка. Това 
е един маршрут, който е 
преминаван само два пъти 

и от нашето преминаване 
не е повторен. Това само 
по себе си говори, че е един 
от трудните, ако не и 
най-трудният път към 
върха. Зависи от метео-
рологични условия, зависи 
от много неща. Това е един 
технически сложен марш-
рут и в стойностната 
таблица на алпийските 
изкачвания, на алпийските 
постижения – в алпинизма 
няма метър и хронометър. 
Тази стойностна таблица, 
за съжаление, може да се 
оцени само от специалисти, 
т.е. от хора вътре в сама-
та среда алпийска, които 
могат да кажат: „това 
нещо има по-голяма стой-
ност от другото“. И в 
тази алпийска вътрешна 
класация едно Западно 
ребро на Еверест стои 
доста високо. Така че от 
спортно-техническа глед-
на точка, и то за тогаваш-
ното време, е едно пости-
жение.

– Струва ли си човек да 
рискува, ако е поставен 
пред обстоятелството 
единствено днес и сега да 
може да постигне това, 
към което се е устремил?

– Риск има навсякъде. 
Човек може да рискува 
дали да поеме по този път 
– за един университет, 
или да се занимава с опре-
делена работа. Така че 
веднъж като си решил, 
смяташ, че си готов да 
поемеш някакъв път – би-
ло то с повече или с по-
малко риск, ти го поемаш 
и разчиташ на собствени-
те си възможности, на 
подготовката, която си 
дал преди това, за да на-
малиш риска.

– Живееш във Франция 
и работиш там. С какви 
чувства се връщаш в 
България?

– Аз съм много често в 
България. Така че изобщо 
не съм скъсал с България. 
Няколко пъти в годината 
съм за по една седмица в 
България. Независимо че 
живея и работя на друго 
място.

– Какво послание бихте 
отправили към хората, 

които сега носят в сър-
цата си мечтата за Еве-
рест?

– Да не взимат Еверест 
като самоцел, т.е. обеза-
телно този връх, който 
по някаква математическа 
стойност е най-високият. 
Той нито може да се смята 
като най-красив, нито 
като някаква обезателна 
самоцел в кариерата на 
един алпинист или пък 
човек, който обича плани-
ната. Така че Еверест, 
вече самият път към Еве-
рест, както е направен с 
тези комерсиални експе-
диции – с подготовки на 
маршрута, с нов тип 
екипировка, нов тип под-
ход към такова изкачване, 
няма вече тази спортно-
техническа стойност, 
каквато имаше преди. 
Така че остава само някак-
ва комерсиална, да я наре-
ка, стойност, че си бил на 
най-високия връх на земя-
та. Бих посъветвал хората, 
които се занимават с ал-
пинизъм активно, да тър-
сят по-скоро пътя, да 
търсят по-скоро изживя-
ването сами или с техни 
партньори, с които обичат 
да бъдат заедно в плани-
ните, а не обезателно 
имена и цифри като вър-
хове и като надморска 
височина. Една стена – 
красива, направена с при-
ятели, има много по-голя-
ма стойност вътрешна за 
всеки един човек, откол-
кото един Еверест, изкачен 
с хора, с които нямаш 
нищо общо в една комер-
сиална експедиция.

– По случай годишни-
ната се видя със стари 
приятели. По принцип, 
поддържаш ли връзка с 
други участници от ва-
шата експедиция? Зная, 
че си близък с друг колос 
в алпинизма – Николай 
Петков.

– Радвам се сега, че зара-
ди тази годишнина от 
първата национална екс-
педиция ни събраха отно-
во. Така се видяхме и си се 
порадвахме взаимно. И не 
само с тези от самата 
експедиция, а изобщо с 

хора от нашето поколение 
и от по-младото поколение. 
Много се радвам, че в Бъл-
гария има едно много добро 
поколение момчета и мо-
мичета, които правят 
нещата в планините така, 
както трябва. Това ми 
носи някакво вътрешно 
удовлетворение. Незави-
симо че аз не съм свързан 
така, както Николай Пе-
тков е свързан с това 
поколение. Това, което 
Николай прави в алпинизма, 
се равнява да имаш прес-
тижни постижения на 
няколко поредни олимпи-
ади, ако се сравни с някакъв 
олимпийски спорт. То е за 
уважение и е мостът към 
няколко поколения вече 
български алпинисти, кое-
то допринася и за разви-
тието на това поколение, 
за което говоря.

– Адаш, накрая ще те 
помоля да кажеш няколко 
думи за нашия град Бургас.

– Разкошен град, любимо 
място за мен през лятото. 
Когато имам време, с удо-
волствие го посещавам. 
Навремето всяка година 
ходех на море в Ахтопол и 
винаги спирах в Бургас. 
Освен планината, трябва 
да призная, че обичам по 
същия начин и морето, 
особено българското.

Тази година се навърш-
ват 40 години от 
спортното събитие на 
България за 20. век 
– първата българска 
експедиция за изкачване 
на Еверест през 1984 г. 
На 20 април 1984 г. 
върхът е изкачен от 
Христо Проданов, който 
загива по обратния път. 
След него на 8 май на 
Еверест стъпват Иван 
Вълчев и Методи Савов, 
а на 9 май – Николай 
Петков и Кирил Досков. 
Именно Кирил Досков се 
съгласи за интервю пред 
нашата медия точно 40 
години след историче-
ското му изкачване на 
8848 метра надморска 
височина.

Кирил Досков

П О К А Н А 

ЗА ОТЧЕТНО-ИЗБОРНО СЪБРАНИЕ 
НА ЗКПУ „МАНДРА“ – с.КОНСТАНТИНОВО

УС на ЗКПУ „МАНДРА” Свиква ОС – ОТЧЕТНО-ИЗБОРНО СЪ-
БРАНИЕ на членовете на ЗКПУ „Мандра“ – с.Константиново което 
да се проведе на 02.06.2024г. от 09,00ч. в салона на Читалището 
на с.Константиново, при следния дневен ред:

1. Приемане и освобождаване на член-кооператори;
2. Отчет на Управителния съвет за дейността на ЗКПУ ”Мандра” 

през 2023г.
3. Отчет на Контролния съвет за 2023г.
4. Приемане на ГФО на кооперацията за 2023г.
5. Освобождаване на Председателя и членовете на УС и КС от 

заеманите длъжности. Избор на Председател на кооперацията, оп-
ределяне броя на членовете на УС и КС. Избор на членове на УС и 
членове на КС.

6. Други, във връзка с решенията по т.1, 2, 3, 4 и 5 от дневния 
ред. 

При липса на кворум, събранието ще се отложи с един час и ще 
се проведе на същото място, независимо от броя на присъстващи-
те.

ОТ УПРАВИТЕЛНИЯ СЪВЕТ

ОБЯВА

УС на ЗКПУ „Русокастро“ – с. Русокастро свиква годишно 
отчетно събрание на 25.05.2024 г. (събота).

Събранието ще се проведе в читалището на с. Русокастро  
от 10.00 ч. при следния 

ДНЕВЕН РЕД:
1. Отчет на Управителния съвет
2. Отчет на Контролния съвет
3. Запознаване на ОС с ГФО за 2023 г.
4. Приемане на ОС отчетите на УС, КС и ГФО.
5. Избор на одитор за 2024 г.
6. Приемане на бизнес план за 2024 г.
7. Освобождаване на член-кооператори.

ОБЯВА

Господин Пеев Апостолов има следните инвестиционни наме-
рения: Промяна по време на строителство на жилищна сграда и 
търговски обект към имот УПИ ХI-205, кв. 26, /ПИ 61042.501.1070/ 
по плана на с. Равадиново, общ. Созопол, обл. Бургас.

www.faragency.bg
Следете новините в развитие и на 

мобилната версия, достъпна 
за всички смартустройства
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О Б Я В А

НА ОСНОВАНИЕ: Чл.44 ал.1 т.7 от ЗМСМА, чл.35 ал.1 
от ЗОС, НРПУРОИ на Община Сунгурларе, протоколно 
решение № 55 , прието на 6-то заседание на Общински 
съвет Сунгурларе , проведено на 28 март 2024 год. и 
Заповед № 245/02.05.2024 год. на Кмета на Общината,

I. Община Сунгурларе открива процедура за 
провеждане на публичен търг с явно наддаване за 
продажба на недвижими имоти, частна общинска 
собственост в Община Сунгурларе, обл. Бургаска, 
както следва :

1. Недвижим имот – частна общинска собственост, 
находящ се в землището на с. ЕСЕН, общ. Сунгурларе, 
обл. Бургас, а именно:

Поземлен имот с начин на трайно ползване : За друг 
вид застрояване, с площ 483 кв.м., съставляващ имот 
с идентификатор 27615.308.41 по кадастралната кар-
та и кадастралните регистри на с. Есен, одобрени със 
Заповед № РД-18-1870/20.11.2018 г. на Изпълнителния 
директор на АГКК, актуван с АЧОС № 4342/21.07.2023 
год., при начална тръжна цена 918,00 лв. /деветстотин 
и осемнадесет лв. /.

2. Недвижим имот – частна общинска собственост, 

находящ се в землището на с.СЪЕДИНЕНИЕ, общ. 
Сунгурларе, обл. Бургас, а именно :

Поземлен имот с начин на трайно ползване : За друг 
вид застрояване, с площ 565 кв.м., съставляващ имот 
с идентификатор 70514.1.14 по кадастралната карта и 
кадастралните регистри на с. Съединение, одобрени 
със Заповед № РД-18-1686/10.10.2018 г. на Изпълни-
телния директор на АГКК, актуван с АЧОС № 4347/15.01.2024 
год., при начална цена 1017,00лв. /Хиляда и седем-
надесет лв./.

II. Условия за провеждане на търга.
1. Търгът да се проведе за всеки имот по отделно.
2. Утвърдената тръжна документация съдържа :
заявление за участие по образец; пълномощно с 

нотариална заверка на подписа,когато се участва с 

пълномощник; копие от документ за закупени тръжни 
книжа;копие от документ за внесен депозит; декларации 
– 2 броя, проекто – договор, копие на скица за всеки 
имот, копие от акт за собственост, копие от лицензи-
рана оценка, копие от заповедта за търга , копие от 
решение на Общинския съвет.

3. Цена на един комплект тръжни документи 0,2% 
от стойността на началната

тръжна цена на обекта, не по-малко от 50 лв.,съгласно 
приложение по чл.47, раздел III,точка 2 от Наредбата 
за определяне и администриране на местните такси и 
цени на услуги на територията на Община Сунгурларе, 
платими в касата на Общината и се получават в стая 
№ 1, /I- ви етаж над партера/ на Община Сунгурларе.

4. Депозитната вноска за участие в търговете е 10% 
от началната тръжна цена на всеки имот и се внася в 

касата на Общината или по банков път по сметка BG 86 
UNCR 70003321757314 , Уникредит Булбанк АД UNCRBGSF.

5. Оглед на имотите – предмет на търга се извърш-
ва всеки работен ден с представител на общината и 
съответното кметство, след закупуване на тръжната 
документация. 

6. Търгът ще се проведе на 22 май 2024 год. от 10,00 
часа в заседателната зала на Общината, I - ви етаж /
над партер/ по реда на обявените имоти .

7. Тръжна документация и Документи за участие в 
търга се приемат до 12,00 часа на 21.05.2024 год. в 
деловодството на Община Сунгурларе, партерен етаж, 
в запечатан непрозрачен плик, адресиран и подпечатан.

8. Собствеността върху недвижимите имоти предмет 
на тръжната процедура се прехвърля след окончател-
ното заплащане на предложената цена, данък прехвър-
ляне – съгласно чл.35, ал.2 от НОРМДТ на Община 
Сунгурларе, стойността на разходите , направени от 
Общината за изготвянето на оценките, платими в се-
демдневен срок от датата на получаване на писменно 
уведомление, с което му се предлага сключването на 
договор.

Инж. Димитър Гавазов
Кмет на Община Сунгурларе

ОБЯВА

На основание чл. 8, ал. 4 и чл. 19 от Закона за 
общинската собственост, чл.39, чл.83, ал.1, т.3 и чл. 
86, ал. 1 от Наредба №1 за реда за придобиване, 
управление и разпореждане с общинско имущество 
на Общински съвет – Поморие, в изпълнение на 
Решение № 168/25.04.2024г. на Общински съвет – 
Поморие и заповед № РД-16-715/02.05.2024г. на 
кмета на Община Поморие Е ОТКРИТА ПРОЦЕДУРА 
ЗА ПРОВЕЖДАНЕ на „Публично оповестен конкурс 
за отдаване под наем на движима вещ – частна об-
щинска собственост, за срок от 10 години“, при 
следните условия:

1. Предмет на конкурса: Отдаване под наем на 
движима вещ – частна общинска собственост, за 
срок от 10 години, която вещ представлява: СПЕ-
ЦИАЛЕН АВТОМОБИЛ, марка „Ивеко‘, модел „180 
Е“ с рег. № А2724 РМ, рама: ZCFA81TJ202738483, 
двигател №2070286 цвят бял, окомплектован с 
надстройка за сметосъбиране и сметоизвозване 
марка FARID, модел T1MH18, надстройка сериен 
№1067/00761.

2. Специфични задължителни условия на кон-
курса /изисквания към кандидатите в конкурсна-
та процедура/

Участникът следва да бъде юридическо лице, 
отговарящо на следните изисквания:

2.1 Седалище и адрес на управление на терито-
рията на община Поморие;

2.2 Размер на основния капитал – минимум 2 млн. 
лева;

2.3 Предмет на дейност: изготвяне на проекти и 
приложението им в областта на сметопреработва-
нето, транспорт, третиране и преработка на твърди 
отпадъци, както битови, така и промишлени, пре-
чистване /рециклиране/ на отпадни води, както би-
тови, така и промишлени и съответната преработка 
на калните наноси, изграждане и управление на 
канализационната мрежа, облагородяване на замър-
сените площи, изграждане и управление на сметища 
и депа за съхранение на промишлени и битови от-
падъци, поддържане на сметища и други територии, 
предназначени за обществено ползване;

2.4 Наличие на надлежно издадено Разрешение 
по чл. 67 от Закона за управление на отпадъците за 
извършване на дейности по събиране, транспорти-
ране на битови отпадъци до съоръжения и инсталации 
за тяхното третиране и третиране на битовите отпа-
дъци;

2.5 Доказан професионален опит в сметопрера-
ботването, транспорт, третиране и преработка на 
твърди битови и промишлени отпадъци минимум 
една година; 

2.6 Нетни приходи от продажба на услуги към 
31.12.2022г. – минимум 200 хил. лв.

Изискването по т. 2.4 се доказва с представяне 
на копие на Разрешението по чл. 67 от Закона за 
управление на отпадъците. Изискванията по т. 2.5 и 
т. 2.6 се доказват с представяне на годишни финан-
сови отчети и счетоводни справки, заверени от 
счетоводителя и представляващия юридическото 
лице.

3. Начална конкурсна цена: Началната конкурс-
на наемна цена е в размер на 2 720,00лв. (две хи-
ляди седемстотин и двадесет лева) на месец, без вкл. 
ДДС.

4. Вид, размер и начин на плащане на депози-
та за участие: Депозитът за участие е в размер на 
началната конкурсна цена, а именно – 2 720,00лв. 
(две хиляди седемстотин и двадесет лева), без вклю-
чен ДДС. Депозитът за участие се заплаща по бан-
кова сметка на Община Поморие с IBAN: 
BG02UNCR70003317000103, BIC:UNCRBGSF, банка: 
„УНИКРЕДИТ БУЛБАНК“ АД, Филиал Поморие.

5. Място, където може да се получи докумен-
тацията, нейната цена и начин на плащане: Доку-
ментацията за конкурса се получава в Община По-
морие от Центъра за административно обслужване, 
гише №3. Цената на конкурсната документация е в 
размер 20 лв. /двадесет лева/ без вкл. ДДС и се 
заплаща в брой на касата на Община Поморие. 
Краен срок за закупуване на конкурсна документация 
– до 16:00 часа на 23.05.2024г.

6. Краен срок за приемане на заявленията за 
участие в конкурса: Краен срок за приемане на 
заявленията за участие в конкурса – до 17:00 часа 

на 23.05.2024г.
7. Време и начин на оглед на обекта: Оглед на 

обекта може да бъде направен всеки работен ден от 
08:30 – 16:00 часа след предварителна заявка на 
телефон: 0596/2 58 45, лице за контакт: служител 
на отдел ОСТ.

8. Място и срок за приемане на предложения-
та: Предложенията на участниците ще се приемат 
всеки работен ден от 08:30 – 17:00 часа до 23.05.2024г. 
в центъра за административно обслужване, гише №3, 
адрес: гр. Поморие, ул. „Солна“ № 5.

9. Дата, място и час на провеждане на конкурс-
ната процедура: Разглеждането на предложенията 
ще се проведе на 27.05.2024г. от 14:00 часа в 
сградата на Община Поморие, зала №2.

10. Място, ден и час за провеждане на повторен 
конкурс, ако такъв се наложи: Когато в определения 
срок е постъпило предложение само от един канди-
дат или подадените предложения не отговарят на 
предварително поставените условия, срокът за 
предаване на предложения за участие в конкурса 
може да се удължи до 30 дни по преценка на кмета 
на общината, за което се издава нарочна заповед.

11. Условия към кандидатите за участие
Всички участници в конкурса следва задължител-

но да отговарят на следните изисквания:
• Седалище и адрес на управление на територия-

та на община Поморие;
• Размер на основния капитал – минимум 2 млн. 

лева;
• Предмет на дейност: изготвяне на проекти и 

приложението им в областта на сметопреработва-
нето, транспорт, третиране и преработка на твърди 
отпадъци, както битови, така и промишлени, пре-
чистване /рециклиране/ на отпадни води, както би-
тови, така и промишлени и съответната преработка 
на калните наноси, изграждане и управление на 
канализационната мрежа, облагородяване на замър-
сените площи, изграждане и управление на сметища 
и депа за съхранение на промишлени и битови от-
падъци, поддържане на сметища и други територии, 
предназначени за обществено ползване;

• Наличие на надлежно издадено Разрешение по 
чл. 67 от Закона за управление на отпадъците за 
извършване на дейности по събиране, транспорти-
ране на битови отпадъци до съоръжения и инсталации 
за тяхното третиране и третиране на битовите отпа-
дъци;

• Доказан професионален опит в сметопреработ-
ването, транспорт, третиране и преработка на 
твърди битови и промишлени отпадъци минимум 
една година; 

• Нетни приходи от продажба на услуги към 
31.12.2022г. – минимум 200 хил. лв.

 Към предложението за участие се прилагат до-
кументи, доказващи наличието на посочените усло-
вия, както следва:

– за доказване на условието по т. 4 – представя-
не на копие на Разрешението по чл. 67 от Закона за 
управление на отпадъците. 

– за доказване на условието по т. 5 и т. 6 учас-
тниците представят годишни финансови отчети и 
счетоводни справки, заверени от счетоводителя и 
представляващия юридическото лице.

 В случай, че някой от участниците не отговаря на 
което и да е от задължителните условия, посочени 
по-горе, същият се отстранява от участие в конкурса.

 Участниците в конкурса задължително представят 
следните документи:

1. заявления за участие по образец; 2. изрично 
пълномощно за участие в търга или конкурса, с но-
тариална заверка на подписа, когато се участва чрез 
пълномощник; 3. документ за закупена конкурсна 
документация; 4. документ за внесен депозит; 5. 
декларация за съхранение и обработка на личните 
данни; 6. декларация за оглед на обекта; 7. деклара-
ция – съгласие с проекта на договора; 8. декларация, 
че участникът отговаря на задължителните изисква-
ния; 9. други документи, доказващи изпълнението на 
задължителните изисквания.

 Съответните документи на чужд език трябва да 
бъдат легализирани по установения ред.

 
ОТ АДМИНИСТРАЦИЯТА
За справки отдел „Общинска собственост и 

транспорт“
Община Поморие, тел: 0596 2 58 45, 0596 2 63 27

„ДИАГНОСТИЧНО-КОНСУЛТАТИВЕН ЦЕНТЪР II – 
БУРГАС ” ЕООД – ГР. БУРГАС

ЗАПОВЕД № 44/09.05.2024 година

На основание чл.13,т.6 и чл.18, ал.2 от Наредба за 
условията и реда за упражняване правата на собственост 
в търговски дружества, участието в граждански дружества 
и сключването на договори за съвместна дейност от 
Община Бургас във връзка с чл.57, ал.2, чл.59, Раздел 
II и Раздел IV от Наредба за придобиване, управление 
и разпореждане с общински имоти и вещи

ОТКРИВАМ:
за провеждане на публичен търг с тайно наддаване 

за отдаване под наем, за срок от 3 /три/ години, на 
следния недвижим имот: 

ЛЕКАРСКИ КАБИНЕТ № 301,  
с площ от 34.20 кв. м., 

находящ се на III-ти етаж на триетажната масивна 
сграда с административен адрес: бул. “Демокрация“ 
№94, цялата с площ от 3548 кв.м., при граници на 
сградата: изток – бул. “Демокрация“, запад – вътрешен 
двор, север – “Бурмедика“ ЕООД – гр. Бургас., юг – 
“Специализирана болница за активно лечение по 
пневмо-фтизиатрични заболявания със стационар Бургас“ 
ЕООД, собственост на “ДКЦ II-Бургас“ ЕООД – гр. Бургас 
за ползването му като обект за извършване на медико-
диагностични изследвания, а именно: микробиологични, 
вирусологични и др. 

1. Начална тръжна цена: 
– за лекарски кабинет № 301 – месечна наемна 

цена в размер на 768,33лв. /седемстотин шестдесет и 
осем лева и тридесет и три стотинки/ с включен ДДС;

2. Стъпка за наддаване:
– за лекарски кабинет № 301, определена в размер 

на 1 /едно/ на сто от началната тръжна цена, а именно: 
7,68 лева (седем лева и шестдесет и осем стотинки) с 
включен ДДС.

3. Изисквания към кандидатите: Физическо или 
юридическо лице, регистрирано като търговец по 
българското законодателство или по законодателството 
на държава членка на Европейския съюз; Да няма 
парични задължения към държавата по смисъла на 
чл.162, ал.2 от Данъчно-осигурителен процесуален 
кодекс, установени с влязъл в сила акт на компетентен 
орган, освен ако не е допуснато разсрочване или 
отсрочване на задълженията, както и задължения към 
Община Бургас; Да не е в производство по несъстоятелност 
или ликвидация, или е осъден за банкрут; Да не е 
дружество по смисъла на Закона за икономическите и 
финансовите отношения с дружествата, регистрирани 
в юрисдикции с преференциален данъчен режим, 
контролираните от тях лица и техните собственици, 
регистрирано в юрисдикция с преференциален данъчен 
режим съгласно същия закон.

4. Критерии и метод за оценка на предложенията: 
„Най-висока предложена месечна наемна цена” 

в лева, с включен ДДС

5. Документи, които задължително следва да се 
съдържат в офертата за участие в публичен търг с 
тайно наддаване:

5.1. Заявление за участие в тръжната процедура – по 
образец, изготвен от управителя на „ДКЦ II – Бургас” 
ЕООД;

5.2. Декларация за приемане условията на търга и 
всички клаузи на проекто-договора за наем – по образец 
изготвен от управителя на „ДКЦ II – Бургас” ЕООД;

5.3. Оригинал на документи за внесен депозит за 
участие и за закупена тръжна документация;

5.4. Удостоверение за актуално правно състояние 
на кандидата, в оригинал или нотариално заверено 
копие, с дата на издаване не по-рано от един месец 
преди подаване на офертата. В случай, че кандидатът е 
вписан в търговския регистър, същият е достатъчно да 
посочи ЕИК на кандидата. 

5.5. Декларация (свободен текст), че кандидата няма 
задължения по смисъла на чл.162, ал.2 от Данъчно-
осигурителен процесуален кодекс, установени с влязъл 
в сила акт на компетентен орган, освен ако не е допуснато 
разсрочване или отсрочване на задълженията.

Преди сключване на договора, обявеният за 
спечелил търга представя оригинал на документ, 
издаден от съответните компетентни органи, за 
удостоверяване липсата на задължения по смисъла 
на чл.87, ал.6 от Данъчно – осигурителния процесуален 
кодекс. 

5.6. Декларация (свободен текст), че кандидата няма 
задължения към Община Бургас, както и такива по 
неизплатени задължения по договори със същата. 

Преди сключване на договора, обявеният за 
спечелил търга представя оригинал на документ за 
липсата на задължения към Община Бургас. 

5.7. Декларация (свободен текст), че кандидата не 
е обявен в несъстоятелност или не е в процедура по 
ликвидация или е осъден за банкрут. 

Преди сключване на договора, обявеният за 
спечелил търга представя удостоверение за липса 
на несъстоятелност и ликвидация. 

5.8. Декларация от кандидата (свободен текст), че 
подадената от същия оферта ще бъде със срок на 
валидност от 90 (деветдесет) календарни дни от нейното 
депозиране. 

5.9. Декларация (свободен текст) за направен оглед 
на обекта, предмет на публичния търг.

5.10. Наддавателно предложение, представляващо 
посочване на началната тръжна цена и броя на стъпките, 
с които кандидатът предлага същата да бъде увеличена. 
/посочената месечна наемна цена следва да бъде в лева, 
с включен ДДС/; 

Този документ следва да се постави в отделен 
запечатан непрозрачен плик, с надпис “НАДДАВАТЕЛНО 
ПРЕДЛОЖЕНИЕ”, подписан и надписан от кандидата 
с посочване на имената му, както и обекта, за който 
кандидатства, 

5.11. Заверено пълномощно, когато предложението 
се подава от пълномощник.

Всички приложени в офертата копия на документи, 
за които не е посочен начин на заверка, трябва да бъдат 
подписани, съответно заверени с „Вярно с оригинала” 
от лицето, представляващо кандидата.

6. Търга ще се проведе от комисия, в състав от 
петима души – председател и четирима членове, 
единият от които правоспособен юрист.

7. Депозита за участие в тръжната процедура е, 
както следва: 

– за лекарски кабинет № 301 – в размер на 2 304,99 
лева /две хиляди триста и четири лева и деветдесет и 
девет стотинки/ с включен ДДС, платими по банков път 
по сметка на “Диагностично-консултативен център II” 
ЕООД – гр. Бургас: IBAN: BG 95STSA93001508019453, 
BIC: STSABGSF, “Банка ДСК”, клон гр. Бургас.

8. Документацията за участие в тръжната процедурата 
се закупува от счетоводството на „Диагностично-
консултативен център II – Бургас” ЕООД /гр. Бургас, бул. 
“Демокрация” №94, ет.3, стая №316/, всеки работен ден, 
считано от датата на публикуване на заповедта за откриване 
на публичния търг с тайно наддаване, от 14,00 до 16.00 
часа. Цената на документацията за участие в процедурата 
е в размер на 30 /тридесет/ лева, с включен ДДС.

9. Офертите за участие в публичния търг с тайно 
наддаване се подават от кандидатите в срок до 20.05.2024г. 
включително, считано от датата на публикуване на 
електронната страница на „ДКЦ II Бургас“ ЕООД и в поне 
едно местно средство за масово осведомяване, 
на съобщение за търга със съдържание, включващо 
данните от заповедта за откриването му. Съобщение 
със същото съдържание се поставя и на видно място в 
сградата на „ДКЦ II Бургас“ ЕООД. В случай, че за 
горепосочения търг не са подадени заявления, срокът 
може бъде удължен с още 7 дни със нова заповед. В 
случай, че след удължаване на срока, няма подадено 
нито едно заявление, управителят на „ДКЦ II Бургас“ 
ЕООД, въз основа на доклад от председателя на тръжната 
комисия, може със заповед да насрочи повторен търг, 
с нова начална тръжна цена, намалена с 10% от 
първоначално обявената, като се извършат и съответните 
корекции в тръжната документация. При провеждане на 
повторен публичен търг, кандидатите подават нови 
заявления за участие, при спазване изискванията, 
посочени в заповедта за повторния търг. Когато и след 
второто обявяване на търга на се явят кандидати, 
Комисията го обявява за непроведен и отразява това 
в протокол. 

10. Оглед на обекта, предмет на търга може да бъде 
извършен всеки работен ден, считано от датата на 
публикуване на съобщение за откриване на публичния 
търг, до изтичане на крайния срок за подаване на 
заявленията, от 10,00 до 11,00 часа, след представяне 
на документ за закупена тръжна документация. 

11. Търгът ще се проведе на 21.05.2024г., а именно 
след изтичане на срока за подаване на заявления, от 
12,00 часа, в сградата на „Диагностично-консултативен 
център II– Бургас” ЕООД– гр. Бургас, ул. „Демокрация” 
№94, ет.3, стая №310.

„ДКЦ II – БУРГАС“ ЕООД 
УПРАВИТЕЛ:
/д-р ИЛКА БАЕВА/
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Първи Летен Никулден в Бургас – 
вкусна храна, музика и много забавление
ВЕСЕЛА ГОРАНОВА

За първи път Летен Ни-
кулден в Бургас даде старт 
на сезона и за първи път 
празникът се отбеляза ма-
сово на 9 май, когато право-
славната църква почита 
пренасянето на мощите на 
св. Николай Мирликийски 
Чудотворец от балканските 
земи в италианския град 
Бари.

Народът нарича този 
празник Летен Никулден или 
Летни св. Никола.

Празникът се отбелязва 
още от 1087 година. Според 
вярванията, за да не се раз-
гневи светецът и накаже 
хората с природни бедствия, 
на този ден не трябва да се 
работи.

Огромна опашка за миди 
по бургаски се изви  вчера на 
площад „Тройката, а те 
бяха приготвени от шеф 
Иван Звездев. Освен мидите, 
бе направена и рибена чорба, 
но не със застройка, а със 
зеленчуци и риба, каквато 
има. От нея бяха раздадени 
1400 порции безплатно на 
желаещите.

Мидите, освен по бургаски, 
бяха приготвени и по стара 
рецепта с булгур, разкри 
Иван Звездев. 1300 бяха пор-
циите, които бяха раздаде-
ни.

Началото на празника 
даде кметът Димитър Ни-

колов, който заяви, че това 
е прекрасен повод да си по-
желаем здраве и е повод за 
повече усмивки. Първият ни 
опит за масов празник за 
Летен Никулден е малко плах, 
но ще се превърне постепен-

но в традиция и по-атрак-
тивен“, заяви той.

Вечерта празникът про-
дължи с концерт на пл. 
„Тройката“ с участието на 
група МОЛЕЦ и Веселин 
Маринов.

Апетитно. 1300 порции миди по бургаски, приготвени от Иван Звездев, бяха раздадени 

Първата чорба бе сипана от кмета Димитър Николов и Иван 
Звездев                  ФОТО: АВТОРЪТ

Мидите, приготвени по два начина           ФОТО: АВТОРЪТ 

Опашката за безплатните деликатеси се изви през целия площад

С кмета 
пристигна и 

Весела Лечева, 
бивш спортен 

министър и 
в момента 

съветник на 
президента 

ФОТО: АВТОРЪТ

ДОНА МИТЕВА

Народният обичай „Гер-
ман – Градушкар“ за измол-
ване на дъжд и обреда 
„Пеперуда“ представиха 
жените – самодейки от 
фолклорната група „Трон-
ки“ от село Момина църк-
ва в Бургаския етнографски 
музей. Обичаят е на пове-
че от 150 години, а средна-
та възраст на жените, 

които го пресъздават, е над 
70, като баба Каля, дома-
кинята, е на 84.

В селищата на тронки-
те в Западна Странджа 
обичаят „Пеперуда“ се 
съчетава с „Герман“ и за-
това е по-богат, с повече 
обредни лица. 

Жените самодейки пяха 
песните за „Пеперуда“ и 
обредно приготвиха от кал 
гола мъжка фигура, нарече-

на Герман. Положиха го 
върху керемида като в 
ковчег, накичиха го с цветя 
и го оплакаха: „Ой, Германе, 
Германе! Умря Герман от 
суша за киша!“ Погребаха 
куклата-Герман край река-
та и след това замесиха 
обреден хляб и го раздадоха 
на дошлите да се насладят 
на древния обичай, който 
се прави за дъжд и плодо-
родие.

Михаела Коджабашева е 
на почти 18 години и учи 
в ПГХТ „Акад. Н. Д. Зелин-
ский“ – Бургас и е от Мо-
мина църква. Тя е част от 
самодейната група, макар 
да няма в нея баба, и е един-
ственият млад човек. 
„Обичам фолклора и искам 
да науча всичко от тези 
възрастни жени, за да мога 
да го предам на другите 
поколения, които ще дой-
дат след мене“, обясни 
мотивите си да е част от 
„Тронки“ девойката.

Ивана Огнянова е ръко-
водителката на групата, 
дъщеря на учители. Сама-
та тя бивш учител, под-
чертава, че ритуалът е 
много стар и е записан от 
Странджанската експеди-
ция. „Той се прави по време 
на суша в селото. Германа 
го даваме курбан на Бога, а 
ритуалът се нарича „Пе-
перуда“, обясни тя.

Жената е категорична, 
че ритуалът наистина 
помага: „В Летния театър 
на Бургас сме го правили 

два пъти. И двата пъти 
след това заваля. Отидохме 
на Богородична стъпка в 
Стара Загора – там се 
случи чудо. Вярвам, че 
наистина има нещо магич-
но в този обичай“, казва 
тя. 

Но признава и друго, че 
сега дори и да има голяма 
суша, земеделци не ги тър-

сят, за да направят „Герман“. 
„Сега хората са различни, 
не вярват може би или пък 
не им се занимава с такива 
неща“, обяснява възраст-
ната жена.

В празника участва и 
професионалният фолкло-
рен ансамбъл „Странджа“ 
с главен художествен ръ-
ководител Марио Егов.

150-годишен обичай възпроизведоха жените от Момина църква

Баба Каля е 
най-възраст-

ната от 
фолклорната 

група „Тронки“ 
от село Моми-

на църква

Обичаят „Пеперуда“        ФОТО: АВТОРЪТ


	1
	2-3
	4-5
	6
	Aitos-10-16.05.2024
	11
	12
	13
	14
	15
	16

